
Møteprotokoll

Utval: Fylkestinget
Møtestad: Grand Hotel Terminus, Bergen
Dato: 04.10.2016 kl. 11.00-17.40 

05.10.2016 kl. 09.00-12.15
    

Følgjande faste medlemmer møtte:

Namn Funksjon Representerer
Anne Gine Hestetun Fylkesordførar A
Siri Klokkerstuen Medlem A
Rasmus Laupsa Rasmussen Medlem A
Kari Sørensen Bernardini Medlem A
Atle Kvåle Medlem A
Mari Klokkerstuen Kjellesvik Medlem A - 04.10: Forfall 11.00-14.00
Emil Lennart Pålikoff Gadolin Medlem A
Kine Bratli Dale Medlem A
Helge Nævdal Medlem A
Synnøve Solbakken Medlem A
Espen Berntsen Medlem A
Linda Haugland Jondahl Medlem A
Roald Kvamme Medlem A
Katrin Innvær Ankervold Medlem A
Per Lerøy Medlem A
Kjell Gitton Håland Medlem A
Gunn Berit Lunde Aarvik Medlem A
Kjetil Hestad Medlem A
Gro Berge Medlem A 
Terje Søviknes Medlem Frp
Silje Hjemdal Medlem Frp
Roald Stenseide Medlem Frp
Sigbjørn Framnes Medlem Frp
Gustav Bahus Medlem Frp
Gunnar Bakke Medlem Frp
Renate Møgster Klepsvik Medlem   Frp
Mona Louise Røsvik Strømme Medlem H
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H
Nils Marton Aadland Medlem H
Inge Reidar Kallevåg Medlem H
Stein Inge Ryssdal Medlem H
Olav Kvinge Medlem H
Iril Kirstine Schau Johansen Medlem H
Svein Kolbein Halleraker Medlem H
John Helge Gullaksen Medlem H
Astrid Aarhus Byrknes Medlem KrF
Pål Kårbø Fylkesvaraordførar KrF
Beate Husa Medlem KrF
Tor André Ljosland Medlem KrF
Tom Sverre Tomren Medlem MDG
Natalie Antonia Golis Medlem MDG
Øyvind Strømmen Medlem MDG
Nils T Bjørke Medlem Sp
Benthe Enes Bondhus Medlem Sp
Jon Askeland Medlem Sp
Sara Hamre Sekkingstad Medlem Sp



Aud Karin Oen Medlem SV
Marthe Hammer Medlem SV
Daniel Charles Hextall Medlem SV
Anne Beth Njærheim Medlem V
Geir Angeltveit Medlem V

Følgjande medlemmer hadde meldt forfall til heile tinget:

Namn Funksjon Representerer
Åse Gunn Husebø Medlem A
Ragnhild Hus Fagerbakke Medlem H
Kirsten Syljeset Medlem H  
May Eva Sandvik Medlem H
Geir Kjell Andersland Medlem V
Terje Kollbotn Medlem Rødt

Følgjande medlemmer hadde meldt forfall 4. oktober:

Namn Funksjon Representerer
Øyvind Strømmen Medlem MDG
Astrid Aarhus Byrknes Medlem KrF
Roald Stenseide Medlem Frp

Følgjande medlemmer hadde meldt forfall 5. oktober:

Namn Funksjon Representerer
Marthe Hammer Medlem SV

Følgjande varamedlemmer møtte:

Namn Møtte for Representerer
Torgeir Toppe Åse Gunn Husebø A
Christer Lilleskare Olsen Ragnhild Hus Fagerbakke H
Nils Kåre Skoge Kirsten Syljeset H  
Elise Loftheim May Eva Sandvik H
Elizabeth Toft Erichsen Geir Kjell Andersland V
Solbjørg Marjala Terje Kollbotn Rødt - Møtte 04.10.
Synnøve Lie Johannesen Terje Kollbotn Rødt - Møtte 05.10. 
Øyvind Hardeland Siri Klokkerstuen A - Møtte 04.10. kl. 11.00-14.00
Nils-Anders Nøttseter Øyvind Strømmen MDG - Møtte 04.10.
Kristian Helland Astrid Aarhus Byrknes KrF - Møtte 04.10.
Rosalind Fosse Roald Stenseide Frp - Møtte 04.10.
Einar Horvei Marthe Hammer SV - Møtte 05.10. 

Frå administrasjonen møtte:

Namn Stilling
Rune Haugsdal Fylkesrådmann
Ingrid Holm Svendsen Fylkesdirektør økonomi og organisasjon
Svein Heggheim Fylkesdirektør opplæring
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør samferdsel
Per Morten Ekerhovd Kst. fylkesdirektør kultur og idrett
Bård Sandal Fylkesdirektør regional utvikling
Arne Åsan Fylkestannlege
Oddmund Sylta Direktør Skyss 
Jostein Fjærestad Eigedomsdirektør
Janne Værnø Kommunikasjonsdirektør
Bertil Søfteland Leiar fylkessekretariatet



Sigrid Helene Aardal Seniorrådgjevar fylkessekretariatet
Anita Fjellheim Spesialkonsulent fylkessekretariatet
Gro Stien Thorvaldsen Seniorrådgjevar fylkessekretariatet

Anne Gine Hestetun

Anne Beth Njærheim Helge Nævdal

Gro Stien Thorvaldsen
sekretær
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PS 66/16 Godkjenning av møteinnkalling og saksliste

PS 67/16 Referatsaker (meldingar)

RS 15/16 Kollektivknutepunkt Seljestad - Kløvet - Odda kommune 2016/3262

RS 16/16 Lokal takstforskrift - beredskapstakstar og gratis 
kollektivtilbod på dagar med fare for høg luftforureining - 
Vegdirektoratet si vurdering

2016/1021

RS 17/16 Charter for likestilling mellom menn og kvinner i lokalt og 
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2016/6611

RS 18/16 Brev frå Trafikkforum vedk. nasjonal forskrift om 
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Skulebruksplanen

2016/4130

RS 20/16 Flytting av fagtilbod innan maritime- og petroleumsfag frå 
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2016/4130

PS 68/16 Interpellasjonar/spørsmål
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2016/8763
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PS 77/16 Prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten 2016/4901

PS 78/16 Kostnader for bussar i kø i Bergensområdet 2014/278

PS 79/16 Sal av aksjar i AS Strandgaten 196 og overdraging av 
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2015/5926

PS 80/16 Finansrapport 2. tertial 2016 2014/927

PS 81/16 Tertialrapport pr. august 2016 - rekneskapsrapport. 2016/9118

PS 82/16 Prosjekt produksjonsskule i Hardanger  - 
"Produksjonsskule som tiltak mot utanforskap og fråfall i 
vidaregåande opplæring"

2016/6854

PS 83/16 Verksemdstrategi for Hordaland fylkeskommune 2016/8972
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PS 87/16 Nyval til styret for Hordaland Teater 2014/23691



PS 66/16 Godkjenning av møteinnkalling og saksliste

Saksprotokoll i fylkestinget - 04.10.2016 

Referatsakene 19/16 og RS 20/16 vart ettersendt på ePolitiker 04.10.2016.

Vedtak

Innkallinga vart godkjend utan merknader.

Saklista vart godkjend utan merknader. 

PS 67/16 Referatsaker (meldingar)

Saksprotokoll i fylkestinget - 04.10.2016 

Vedtak

Referatsakene 15-20/16 vart refererte.

PS 68/16 Interpellasjonar/spørsmål

Saksprotokoll i fylkestinget - 05.10.2016 

INTERPELLASJON

Iril Schau Johansen (H) hadde sendt slik interpellasjon til fylkesordføraren:

«Målbruk i Hordaland fylkeskommune
Hordaland fylkeskommune er ein organisasjon der det årleg vert produsert tusenvis av sider 
med skriftleg materiale. For at kommunikasjonen mellom fylkeskommunen og innbyggjarane i 
fylket skal fungere best mogleg, er det viktig med god, korrekt og lettfatteleg språkbruk. Likevel 
manglar fylkeskommunen ein oppdatert og lett tilgjengeleg målbruksplan. 

Ein god målbruksplan kan fungere som rettesnor og hjelpemiddel i all tekstproduksjon, og gjere 
det tydeleg at Hordaland fylkeskommune har fokus på god og effektiv kommunikasjon.
 
Sogndal kommune har utarbeidd ein enkelt og god målbruksplan, som gjerne kan fungere som 
utgangspunkt for ein tilsvarande plan for Hordaland fylkeskommune, tilpassa fylkeskommunen 
sine verkeområde. 

Vil fylkesordføraren vere med på setje god målbruk på dagsorden, ved å leggje til rette for å få 
vedteken ein ny og målretta målbruksplan for Hordaland fylkeskommune?»

Fylkesordføraren svarte slik:

«Fylkesordføraren er samd med interpellanten i at det er viktig med god, korrekt og lettfatteleg 
språkbruk. Ein målbruksplan kan vera med på å styrke dette arbeidet i Hordaland 
fylkeskommune. Fylkesordføraren vil be fylkesrådmannen utarbeida ein slik plan. 
Målbruksplanen for Sogndal kommune, som ligg ved interpellasjonen, kan vera døme på 
korleis ein slik plan bør utarbeidast.

Fylkesordføraren viser vidare til arbeidet KS gjer på språkfeltet under nemninga Klart språk. 
Her er det m.a. kursopplegg og ulike tiltak for å fremja god språkbruk. Eg kan også visa til at 
Direktoratet for forvaltning og IKT har fått eit særleg ansvar for arbeidet med klart språk i 
forvaltinga under leiing av Kommunal- og moderniseringsdepartementet.

Fylkesordføraren legg til grunn at fylkesrådmannen under utarbeiding av ein praktisk retta 
målbruksplan nyttar den kompetansen som er opparbeidd m.a. gjennom KS sitt arbeid.»



SPØRSMÅL

Nils Marton Aadland (H) hadde sendt inn slikt spørsmål:

«Trong for strakstiltak for å betra trafikkavviklinga mellom E39 Nordhordlandsbrua og 
Vågsbotn
For knappe to år sidan blei Eikåstunnelen på E39 i Åsane opna. Denne tunnelen med to løp og 
fire kjørebaner skulle i følgje Statens vegvesen føra til betre trafikktryggleik lokalt og ei 
betydeleg betre trafikkavvikling på E39 frå Vågsbotn til Nordhordlandsbrua.

Trafikktryggleiken i området er betra, noko som er svært positivt. Men trafikkavviklinga på E39 
Vågsbotn - Nordhordlandsbrua er ikkje betre, heller tvert imot. 

Reisande som nyttar denne vegen dagleg opplyser at reisetida i rushtida har auka i begge 
retningar etter at tunnelen blei opna. Frå Vågsbotn til Nordhordlandsbrua er det vel 9 kilometer. 

Det er ikkje uvanleg at ein no brukar om lag ein halv time på den aktuelle strekninga i rushtida. 
I denne køen står bussar, anna nyttetransport og privatbilar. For pendlarar og næringslivet er 
denne situasjonen ei stor og stadig større utfordring. 

Det er ei klår målsetting å få etablert eit nytt og framtidsretta vegsystem mellom 
Nordhordlandsbrua og Vågsbotn så snart som mogleg. Diverre vil det ta noko tid før denne 
løysinga er på plass. 
Difor er det heilt naudsynt med midlertidige løysingar for å betra trafikkavviklinga på den 
aktuelle strekninga.

Moglege tiltak kan vere:
 Betra kollektivtilbodet – buss og snøggbåt – for reisande mellom Nordhordland og 

Bergen
 Tiltak for å betra framkoma for buss på E39 mellom Nordhordlandsbrua - Vågsbotn 
 Tiltak på den aktuelle strekninga for å betra trafikkavviklinga generelt 

Mitt spørsmål til fylkesordføraren er dermed: 
Vil fylkesordføraren ta initiativ ovanfor aktuelle instansar/styresmakter for å koma fram til 
strakstiltak som vil betra trafikkavviklinga på E39 mellom Nordhordlandsbrua og Vågsbotn?»

Fylkesordføraren svarte slik:

«Med ein trafikk på 16 973 ÅDT på Nordhordlandsbrua og 23 841 ÅDT i Eikåstunnelen i 2015 
vil det tidvis oppstå forseinkingar på strekninga. For å betre trafikkavviklinga på Haukås/Brurås, 
vil det bli etablert eit nytt kollektivfelt på den kommunale Nordre Bruråsvegen inn mot krysset 
på Steinestøvegen og tilrettelegge for at bussane kan køyre rett fram i høgrefeltet på E39 inn 
på eksisterande busslomme i nordgåande retning. Dette arbeidet vil starte i 2017. Vi reknar 
med at desse tiltaka vil betre trafikkflyten gjennom dette krysset. 

Som kjent la Statens vegvesen Region vest fram ei utgreiing/forprosjekt om Ringveg aust og 
E39 nord i Åsane i slutten av august i år. Denne utgreiinga vurderer ulike alternativ for ny E39 
utanom Bergensdalen (Ringveg øst) og vidare mot Nordhordlandsbrua. Førebels er det ikkje 
avklart korleis denne utgreiinga skal vidareførast. Vi reknar med at dette blir meir avklart når 
Stortingsmeldinga om NTP 2018 - 2029 vert lagt fram våren 2017. 

Trafikksituasjonen i rush mellom Vågsbotn og Nordhordlandsbrua råkar også busstilbodet på 
strekninga, då bussane vert ståande i same køa som bilane. Større forseinkingar gir 
utfordringar når det gjeld å planlegge rutetilbodet, då tidsforskyvingar forplantar seg ut over i 
linjenettet og gir konsekvensar med omsyn til rutetider og korrespondansar. Fleire 
bussavgangar på strekninga vil difor ikkje betre situasjonen.

Frå 01.01.2019 vil Skyss inngå ein ny kortsiktig kontrakt som samlar bybåtsambanda 
Kleppestø - Strandkaien og Knarvik - Frekhaug - Bergen. Krav til kapasitet på sambandet 
Knarvik - Frekhaug - Bergen vil bli vurdert som del av anbodsarbeidet. Det blir lagt opp til at ny 
kontrakt vil gjelde fram til det er mogleg å starte opp ein langsiktig kontrakt som legg til rette for 
meir miljøvennlege framdriftsløysingar på Kleppestø - Strandkaien. 



Det vil bli lagt fram politisk sak om strategiske vegval når det gjeld mellom anna rutetilbod 
(kapasitet, frekvens, driftsdøgn), krav til fartøy, mogleg miljøtiltak også for sambandet Knarvik - 
Frekhaug - Bergen, kontraktmessige og økonomiske vurderingar.»

Sigbjørn Framnes (Frp) hadde sendt inn slikt spørsmål:

«Innføring av tidsdifferensierte bompenger i og rundt Bergen har virket en periode. Dette har 
medført mindre biltrafikk og mindre inntekter fra bilistene, som selvsagt er bra for nærmiljøet i 
Bergen.
Hvor ser fylkesordføreren for seg å dekke inn bortfallet av inntekter, eventuelt hvilke 
utbyggingsprosjekt skal utsettes?»

Fylkesordføraren svarte slik:

«Innkrevinga i bomringen i Bergen vart tidsdifferensiert frå 1. februar 2016 etter vedtak i 
Stortinget 15.12.2015. Innkrevinga er føresett å vera provenynøytral dvs. at takstomlegginga 
skulle gje dei same inntektene til Bergensprogrammet som før omlegginga. Per juli 2016 er 
bompengeinntektene 387 mill.kr. mot 415 mill.kr. for same periode i 2015. Inntektene i 
bomringen i 2015 var på 735 mill.kr. 2015 kr. Med prisvekst var det forventa inntekter på 782 
mill. kr. i 2016. Ein prognose for 2016 syner bompengeinntekter på 670 mill. kr. Det gjev eit 
avvik på 112 mill. kr. Prognosen er framleis usikker.

Inntektsbortfallet skuldast takstomlegginga, auka elbilandel og trafikknedgang generelt grunna 
lågkonjunktur. Omlag 10% av passeringane i bomringen i Bergen er elbilpasseringar. 

Av dei store utbyggingsprosjekta i Bergensprogrammet er både Ringveg vest byggetrinn 2 og 
Bybanen byggetrinn 3 ferdigstilt. Gjennomføring av andre tiltak som t.d. gang- og 
sykkelprosjekt, framkomsttiltak for kollektivtransporten og gateopprusting, må tilpassast til ei 
kvar tid gjeldande økonomiske rammer i Bergensprogrammet. Dette blir vurdert i dei årlege 
plan- og byggeprogramma som fylkestinget vedtek. Om økonomien i prosjektet vert svakare 
enn rekna med, kan det alternativt gjennom lokalpolitiske og fylkespolitiske vedtak, søkast 
Vegdirektoratet om å auka takstane med inntil 20 pst. ut over prisstigninga og/eller forlenge 
innkrevingsperioden med inntil 5 år. 

Som ei vidareføring av Bergensprogrammet held Bergen kommune, Staten og Hordaland 
fylkeskommune på med sonderingar om ein bymiljøavtale. Prosjekta i denne avtalen, særleg 
Bybanen byggetrinn 4 og 5, vil krevja ytterlegare lokal finansiering utover det som ligg i det 
gjeldande Bergenspro-grammet. Behova for auka lokal finansiering betyr at inntektene frå 
dagens bompengeordning må auka. Om ein skal gjera endringar i bompengeordninga, må 
vurderast etterkvart når ein ser utviklinga. Ein ny bypakke vil kunna medføra ein ny 
bompengesøknad til Stortinget – lenge før 2025. I tillegg kan inntektsbiletet for bomringen 
ytterlegare endrast om det vert aktuelt å innføra miljødifferensierte bomtakstar og/eller 
lågutsleppssoner.»



PS 69/16 Selskapskontroll av arkivplikta til selskap fylkeskommunen har 
eigarskap i - Revisjonsrapport

Forslag til innstilling

På bakgrunn av selskapskontroll av «Arkiv- og journalføringsplikt i selskap i Hordaland fylkeskommune» 
ber fylkestinget fylkesrådmannen syta for å:

1. Utforme retningsliner for arkiv og offentlegheit i selskap dei har eigarskap i. Dette for å sikra at 
selskapa følgjer regelverket, for å sikre innsyn i selskapa og for å sikre at arkivverdig 
dokumentasjon ikkje går tapt.

2. Følgje opp at det i selskapa er gjort dokumenterte vurderingar av kva krav selskapa er underlagt, 
knytt til arkiv og journalføring.

2. Laga ein prioritert handlingsplan innan 1.12.2016 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å 
følgja opp tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga.

På bakgrunn av selskapskontroll av «Arkiv- og journalføringsplikt i selskap i Hordaland fylkeskommune» 
ber fylkestinget dei 12 selskapa som er omfatta av offentleglova (omtala i tabell 3 i rapporten) syta for 
å:

1. Følgje opp dei avvika som er nemnde i rapporten.

3. Innføre naudsynte system og rutinar for å sikre at dei etterlever krav i regelverket.

2. Laga ein prioritert handlingsplan innan 1.12.2016 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å 
følgja opp tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga.

Saksprotokoll i kontrollutvalet - 08.09.2016 

Handsaming i møtet
Fylkesrådmann Rune Haugsdal svarte på spørsmål frå kontrollutvalet i høve uttalen han hadde komme 
med til revisjonsrapporten

Gunnar Husabø frå Deloitte svarte på spørsmål frå kontrollutvalet i høve revisjonsrapporten.

Forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling
På bakgrunn av selskapskontroll av «Arkiv- og journalføringsplikt i selskap i Hordaland fylkeskommune» 
ber fylkestinget fylkesrådmannen syta for å:

1. Utforme retningsliner for arkiv og offentlegheit i selskap dei har eigarskap i. Dette for å sikra at 
selskapa følgjer regelverket, for å sikre innsyn i selskapa og for å sikre at arkivverdig 
dokumentasjon ikkje går tapt.

2. Følgje opp at det i selskapa er gjort dokumenterte vurderingar av kva krav selskapa er underlagt, 
knytt til arkiv og journalføring.

2. Laga ein prioritert handlingsplan innan 1.12.2016 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å 
følgja opp tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga.

På bakgrunn av selskapskontroll av «Arkiv- og journalføringsplikt i selskap i Hordaland fylkeskommune» 
ber fylkestinget dei 12 selskapa som er omfatta av offentleglova (omtala i tabell 3 i rapporten) syta for 
å:

1. Følgje opp dei avvika som er nemnde i rapporten.



3. Innføre naudsynte system og rutinar for å sikre at dei etterlever krav i regelverket.

2. Laga ein prioritert handlingsplan innan 1.12.2016 som viser kva tiltak som skal setjast i verk for å 
følgja opp tilrådingane i rapporten, når tiltaka skal setjast i verk og kven som skal ha ansvaret for 
iverksettinga.

Saksprotokoll i fylkestinget - 04.10.2016 

Inge Reidar Kallevåg (H) sette fram slikt forslag:

«Saka vert utsett til desembertinget.»

Røysting (forslaget om utsetjing)
Kallevåg sitt forslag vart vedteke mot 8 røyster (Frp, MDG).

Vedtak

Saka vert utsett til desembertinget.

PS 70/16 Plan for forvaltningsrevisjon for perioden 2016 - 2020

Forslag til innstilling

1. Forslag til plan for forvaltningsrevisjon for perioden 2016 - 2020 vert vedteken slik den ligg føre.

2. Planen erstattar revidert plan forvaltningsrevisjon for perioden 2012 – 2016.

3. Planen gjeld for resten av valperioden, 2016 – 2020, og fram til ny plan etter intensjonen vert
vedteken i 2020.

4. Fylkestinget delegerer mynde til kontrollutvalet til å foreta endringar og omprioriteringar i
planen, samt til å kunna definera og avgrensa konkrete prosjekt innafor dei utvalde områda i
planen.

5. Planen skal reviderast og evaluerast minst ein gong i valperioden. Fylkestinget delegerer
mynde til kontrollutvalet til å gjera denne «revisjonen» og evalueringa.

6. Kontrollutvalet skal rapportere resultatet av forvaltningsrevisjonar til fylkestinget minst ein
gong kvart år. Viktige revisjonsrapportar skal leggjast fram for fylkestinget etter kvart.

Saksprotokoll i kontrollutvalet - 08.09.2016 

Handsaming i møtet
Etter sams drøfting vart slik innstilling samrøystes vedteke.

Innstilling
1. Forslag til plan for forvaltningsrevisjon for perioden 2016 - 2020 vert vedteken med desse 

prosjekta i prioritert rekkefølge:
1. Investeringsplanlegging
2. Arkivering og journalføring
3. Utarbeiding, inngåing og oppfølging av kontraktar knytt til samferdsel
4. Vedtaksoppfølging
5. Internkontroll
6. Identifikasjon og oppfølging av elevar i faresonen for fråfall
7. Psykososialt læringsmiljø
8. Beredskap på vegnettet
9. Vurdering av læringsutbytte
10. Særskilt om språkopplæring
11. Kulturminneforvaltning
12. System og rutinar for bierverv



13. Tilskotsforvaltning
2. Planen erstattar revidert plan forvaltningsrevisjon for perioden 2012 – 2016.

3. Planen gjeld for resten av valperioden, 2016 – 2020, og fram til ny plan etter intensjonen vert
vedteken i 2020.

4. Fylkestinget delegerer mynde til kontrollutvalet til å foreta endringar og omprioriteringar i
planen, samt til å kunna definera og avgrensa konkrete prosjekt innafor dei utvalde områda i
planen.

5. Planen skal reviderast og evaluerast minst ein gong i valperioden. Fylkestinget delegerer
mynde til kontrollutvalet til å gjera denne «revisjonen» og evalueringa.

6. Kontrollutvalet skal rapportere resultatet av forvaltningsrevisjonar til fylkestinget minst ein
gong kvart år. Viktige revisjonsrapportar skal leggjast fram for fylkestinget etter kvart.

Saksprotokoll i fylkestinget - 04.10.2016 

Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag:

«Legg til og lærlingar på innstillinga punkt 1.6: 
Identifikasjon og oppfølging av elevar og lærlingar i faresonen for fråfall»

Benthe Bondhus (Sp) sette fram slikt forslag:

«Endring punkt 6 i innstillinga: 
Viktige vert stroke i siste setning.»

Røysting
Innstillinga punkt 1-5 vart samrøystes vedteken.
Innstillinga punkt 6 med Bondhus sitt forslag vart samrøystes vedteken mot ingen røyster for innstillinga.
Oen sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Vedtak

1. Forslag til plan for forvaltningsrevisjon for perioden 2016 - 2020 vert vedteken med desse 
prosjekta i prioritert rekkefølge:

1. Investeringsplanlegging
2. Arkivering og journalføring
3. Utarbeiding, inngåing og oppfølging av kontraktar knytt til samferdsel
4. Vedtaksoppfølging
5. Internkontroll
6. Identifikasjon og oppfølging av elevar og lærlingar i faresonen for fråfall
7. Psykososialt læringsmiljø
8. Beredskap på vegnettet
9. Vurdering av læringsutbytte
10. Særskilt om språkopplæring
11. Kulturminneforvaltning
12. System og rutinar for bierverv
13. Tilskotsforvaltning

2. Planen erstattar revidert plan forvaltningsrevisjon for perioden 2012 - 2016.

3. Planen gjeld for resten av valperioden, 2016 - 2020, og fram til ny plan etter intensjonen vert 
vedteken i 2020.

4. Fylkestinget delegerer mynde til kontrollutvalet til å foreta endringar og omprioriteringar i planen, 
samt til å kunna definera og avgrensa konkrete prosjekt innafor dei utvalde områda i planen.

5. Planen skal reviderast og evaluerast minst ein gong i valperioden. Fylkestinget delegerer mynde 
til kontrollutvalet til å gjera denne «revisjonen» og evalueringa.



6. Kontrollutvalet skal rapportere resultatet av forvaltningsrevisjonar til fylkestinget minst ein gong 
kvart år. Revisjonsrapportane skal leggjast fram for fylkestinget etter kvart.

PS 71/16 Plan for selskapskontroll for perioden 2016 - 2020

Forslag til innstilling

1. Forslag til plan for selskapskontroll for perioden 2016 - 2020 vert vedteken slik den ligg føre.

2. Planen erstattar revidert plan selskapskontroll for perioden 2012 – 2016.

3. Planen gjeld for resten av valperioden, 2016 – 2020, og fram til ny plan etter intensjonen vert
vedteken i 2020.

4. Fylkestinget delegerer mynde til kontrollutvalet til å foreta endringar og omprioriteringar i
planen. Kontrollutvalet vil rapportere til fylkestinget om kva kontrollar som er gjennomførte
og resultata av desse.

5. Planen skal reviderast og evaluerast minst ein gong i valperioden. Fylkestinget delegerer
mynde til kontrollutvalet til å gjera denne «revisjonen» og evalueringa.

6. Kontrollutvalet skal rapportere resultatet av selskapskontrollar til fylkestinget minst ein
gong kvart år. Viktige revisjonsrapportar skal leggjast fram for fylkestinget etter kvart.

Saksprotokoll i kontrollutvalet - 08.09.2016 

Handsaming i møtet
Prosjekt 1, Hordaland Teater i forslag til plan for perioden 2016 – 2020, går ut då den vert starta opp i 
denne perioden. Kontrollutvalet ønskjer også at Bybanen AS vert sett opp som nytt prosjekt 1.

Deloitte sender redigert plan for selskapskontroll til sekretariatet snarast mogleg. 

Med desse endringane vart slikt vedtak samrøystes vedteke.

Innstilling
1. Forslag til plan for selskapskontroll for perioden 2016 - 2020 vert vedteken med desse prosjekta i 

prioritert rekkefølge:
1. Bybanen AS
2. Grieghallen IKS
3. Beredt AS
4. Valen Kraftverk
5. Hardanger AKS AS

2. Planen erstattar revidert plan selskapskontroll for perioden 2012 – 2016.

3. Planen gjeld for resten av valperioden, 2016 – 2020, og fram til ny plan etter intensjonen vert
vedteken i 2020.

4. Fylkestinget delegerer mynde til kontrollutvalet til å foreta endringar og omprioriteringar i
planen. Kontrollutvalet vil rapportere til fylkestinget om kva kontrollar som er gjennomførte
og resultata av desse.

5. Planen skal reviderast og evaluerast minst ein gong i valperioden. Fylkestinget delegerer
mynde til kontrollutvalet til å gjera denne «revisjonen» og evalueringa.

6. Kontrollutvalet skal rapportere resultatet av selskapskontrollar til fylkestinget minst ein
gong kvart år. Viktige revisjonsrapportar skal leggjast fram for fylkestinget etter kvart.



Saksprotokoll i fylkestinget - 04.10.2016 

Følgjande stilte spørsmål om dei var ugilde:
 Mona Røsvik Strømme (H) og Tor André Ljosland (KrF) er styremedlemer i Bybanen AS
 Beate Husa (KrF) og Roald Kvamme (A) er styremedlemer i Beredt AS
 Kine Bratli Dale er styremedlem i Hardanger AKS AS

Representantane gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om dei var ugilde.

Fylkestinget vedtok samrøystes at Strømme, Ljosland, Husa, Kvamme og Dale var ugilde, jf. 
forvaltningslova § 6, 1. ledd e).

Det var 52 representantar til stades.

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Forslag til plan for selskapskontroll for perioden 2016 - 2020 vert vedteken med desse prosjekta i 
prioritert rekkefølge:

1. Bybanen AS
2. Grieghallen IKS
3. Beredt AS
4. Valen Kraftverk
5. Hardanger AKS AS

2. Planen erstattar revidert plan selskapskontroll for perioden 2012 - 2016.

3. Planen gjeld for resten av valperioden, 2016 - 2020, og fram til ny plan etter intensjonen vert 
vedteken i 2020.

4. Fylkestinget delegerer mynde til kontrollutvalet til å foreta endringar og omprioriteringar i planen. 
Kontrollutvalet vil rapportere til fylkestinget om kva kontrollar som er gjennomførte og resultata av 
desse.

5. Planen skal reviderast og evaluerast minst ein gong i valperioden. Fylkestinget delegerer mynde 
til kontrollutvalet til å gjera denne «revisjonen» og evalueringa.

6. Kontrollutvalet skal rapportere resultatet av selskapskontrollar til fylkestinget minst ein gong kvart 
år. Viktige revisjonsrapportar skal leggjast fram for fylkestinget etter kvart.



PS 72/16 Rullering av skulebruksplanen 2017-2030

Forslag til innstilling

1 Fylkestinget vedtar overordna total dimensjonering etter oppsettet i tabellen under. Framlegg om 
endringar som inneber auke i dimensjoneringa, må difor følgjast opp av ein tilsvarande reduksjon i 
elevplassar ein annen stad. Totaldimensjoneringa følgjer prioriteringane i investeringsplanen og 
skal justerast årleg.

Tilråding

Region AO TO BA DH EL HO NA RM SS TIP PB MK MD ID KDA ST

NORDHORDL.     1 300 - 48 105 75 60 120 - - - 135 120 - - - - 360 1 023 -277
ARNA REGION        980 - 20 60 - 30 90 - - - 60 - 90 - - - 180 530 -450
BERGEN NORD     1 330 50 60 120 - 90 210 - - 105 90 90 - - 180 - 630 1 625 295
BERGEN SENTRUM     1 460 100 82 - 165 105 360 - - 135 150 120 90 - - 90 1 548 2 945 1 485
BERGEN SØR     3 500 50 130 135 - 135 330 165 165 90 210 90 180 180 180 - 1 560 3 600 100
BERGEN VEST     2 000 - 108 105 - 45 225 - - - 120 - - 180 - 90 720 1 593 -407
ASKØY     1 080 - 28 105 - 60 120 - - - 105 - - - - - 540 958 -122
SOTRA     1 350 - 32 45 45 75 120 - 60 - 105 - - - 90 - 540 1 112 -238
OS - FUSA     1 100 - 16 120 - 75 180 30 30 120 255 30 - - - 90 360 1 306 206
SUNNHORDL.     1 500 35 62 60 30 150 210 - 30 45 120 60 90 90 90 - 540 1 612 112
ODDA/KVINH.        780 20 28 60 - 60 90 - - - 105 30 - - - - 360 753 -27
KVAM        290 10 12 - - 30 30 - - - 30 - - - - - 180 292 2
VOSS        610 20 20 45 45 30 60 135 30 30 75 45 - 45 135 90 180 985 375
ETNE - SVEIO          95 - - - - - - - - - - - - - - - - - -95
Sum 17 375 285 646 960 360 945 2 145 330 315 525 1 560 585 450 495 675 360 7 698 18 334 959

Diff. plassar 
- prognose

YRKESFAG STUDIEFØREBUANDE
Elev-

plassar

Elevtals-
prognose 

2030

2 Fylkestinget vedtar skule- og tilbodsstruktur etter dimensjoneringa i tabellen under. 

AO TO BA DH EL HO NA RM SS TIP PB MK MD ID KDA ST

Austrheim vgs  - 0
Knarvik vgs  48 105 75 60 120 135 120 360 1 023

1 023
Arna/Garnes vgs  8 60 60 90 90 308
Osterøy vgs  12 30 30 60 90 222

530
Åsane vgs 50 60 120 90 210 105 90 90 180 995
Tertnes vgs 630 630

1 625
Amalie Skram vgs 20 135 60 90 720 1 025
Bergen Katedralskole 50 648 698
Bergen maritime vgs  0
Årstad vgs 50 62 165 105 360 150 60 90 180 1 222

2 945
Austevoll vgs 4 15 45 45 30 139
Langhaugen vgs 180 450 630
Nordahl Grieg vgs 50 16 135 180 630 1 011
Sandsli vgs 10 165 450 625
Slåtthaug vgs 12 135 135 180 165 90 717
Stend vgs 88 120 90 180 478

3 600
Fyllingsdalen vgs 8 120 180 360 668
Laksevåg vgs  60 105 45 120 330
Olsvikåsen vgs 40 105 90 360 595

1 593
ASKØY Askøy vgs  28 105 60 120 105 540 958

958
SOTRA Sotra vgs 32 45 45 75 120 60 105 90 540 1 112

1 112
Fusa vgs 5 60 30 30 75 30 90 320
Os gymnas  360 360
Os vgs  11 120 75 120 120 180 626

1 306
Bømlo vgs 90 180 270
Rubbestadnes vgs 0
Fitjar vgs 0
Stord vgs 35 62 60 30 150 120 30 45 120 60 90 90 90 360 1 342

1 612
KVINNHERAD Kvinnherad vgs 10 16 45 30 60 45 30 180 416

ODDA Odda vgs 10 12 15 30 30 60 180 337
753

KVAM Ny Kvam vgs  10 12 30 30 30 180 292
292

Hjeltnes vgs 0
Nye Voss gymnas* 20 45 60 30 45 45 135 90 180 650
Nye Voss vgs* 20 45 30 135 30 75 335

985
ETNE - SVEIO Etne vgs 0

Sum 285 646 960 360 945 2 145 330 315 525 1 560 585 450 495 675 360 7 698 18 334

OS - FUSA

YRKESFAG STUDIEFØREBUANDE
Elev-

plassar

NORDHORDL.

ARNA REGION

VOSS

SUNNHORDL.

REGION SKULE

BERGEN NORD

BERGEN SENTRUM

BERGEN SØR

BERGEN VEST

Kommentar til tabell: TAF Vg3 og Vg4 er dimensjonert som PB, gjeld Knarvik vgs og Fusa vgs 

Følgjande endringar er foreslått i høve til fylkesrådmannen sitt høyringsforslag Alternativ 1:
 Odda vgs, dimensjonering ST auka frå 135 til 180.
 Odda vgs, dimensjonering TIP auka frå 45 til 60.
 Kvam vgs, dimensjonering ST auka frå 135 til 180.
 Fusa vgs og Knarvik vgs, dimensjonering PB er auka med høvesvis 30 og 60 elevplassar 

med bakgrunn i at det ikkje er vurdert endringar i TAF-tilboda ved skulane. Ordinære PB-



tilbod er uendra i tilrådinga. 
 Nordahl Grieg vgs, dimensjonering HO er redusert frå 165 til 135.
 Slåtthaug vgs, dimensjonering HO er auka frå 150 til 180. 

Region Nordhordland
 Austrheim vgs vert lagd ned hausten 2020, og tilbodet i regionen vert samla på Knarvik 

vgs.

Alternativ tilråding: 
Det blir bygd ny skule i Austrheim med 300 elevplassar. Knarvik vgs vert redusert med 300 
elevplassar frå 2020.

 Knarvik vgs får nytt tilbygg og vert samla på Juvikstølen i 2026
 Ved samling av Knarvik vgs på Juvikstølen skal det vurderast om det er grunnlag for å 

etablere RM ved skulen.
 PB vert auka til 120 (justering i forhold til TAF).

Arna region
 Frå skuleåret 2017/2018 skal Arna/Garnes vgs ha undervisning i to lokale. Tunesvegen 

vert avhenda/selt.
 Ny skule i Arna skal etablerast nær bussterminal/togstasjon med ferdigstilling i 2027.
 Fag- og skuletilbodet i regionen må samla sett vurderast på nytt ved planlegging av ny 

skule i Arna.

Region Bergen Nord (Åsane bydel)
 Det er ikkje planlagt større rehabiliteringar eller nybygg utover dei prosjekta som allereie er 

i gang.

Region Bergen Sentrum
 Dei maritime fagtilboda på vgs-nivå vert flytta frå Nedre Nygård til Laksevåg vgs hausten 

2020. 
 Bergen Maritime vgs vert lagt ned hausten 2020.

Region Bergen Sør
 Større rehabilitering og ei eventuell mindre utbygging av Slåtthaug vgs er planlagt sluttført 

i 2023.
 Langhaugen vgs får nytt bygg for kroppsøving og musikk, planlagt sluttført i 2022.

Region Bergen Vest
 Det studieførebuande tilbodet ved Laksevåg vgs vert avvikla hausten 2018

Alternativ tilråding:
Olsvikåsen vgs vert avvikla hausten 2018. 

Region Askøy
 Større rehabilitering og ei utbygging av Askøy vgs er planlagt sluttført i 2022.

Region Sotra
 Ny skule blir etablert i tilknyting til kollektivknutepunkt på Straume/Bildøy i 2024.
 Avd Sund vert avvikla/selt når den nye skulen vert teken i bruk. 

Region Os/Fusa
 Det er ikkje planlagt større rehabilitering eller nybygg.
 PB vert auka til 30 (justering i forhold til TAF).

Region Sunnhordland
 Stord Vabakkjen vert rehabilitert og noko utvida i 2022.
 Rubbestadneset vgs og Fitjar vgs vert avvikla/selt når ny/rehabilitert skule på Stord opnar.

Region Kvinnherad



 Det er ikkje planlagt større rehabilitering eller nybygg.

Region Odda
 Det er ikkje planlagt større rehabilitering utover pågåande rehabilitering av yrkesfagbygget.
 ID-tilbodet vert lagt ned

Region Kvam
 Ny skule planlagt ferdigstilt i 2026. Ny skule i Kvam erstattar noverande 

undervisningslokale i Norheimsund og Øystese, og desse lokala vert avvikla.

Region Voss
 Hjeltnes vgs vert lagt ned, og tilbodet vert flytta til Voss vgs og Voss gymnas frå hausten 

2017.

Region Etne/Sveio
 Skuletilbodet i Etne vert samordna med tilbodet i Ølen i ein felles vidaregåande skule, 

lokalisert ved1 Ølen vgs, med Rogaland fylkeskommune som skuleeigar. Lokala i Tesdal 
vert ikkje selt så lenge dei vert nytta av Rogaland fylkeskommune.

3 Gjennomsnittleg årleg investeringsnivå innan opplæringssektoren er 500 mill. kr (2016 kroner, inkl. 
mva) som vist i tabell under:

Post Beløp

Større undervisningsutstyr (til skular i drift) 30 mill.

Skulebruksplan – planmidlar oppstart/utgreiingar 5 mill.

Rehabilitering og mindre ombyggingar/utvidingar 75 mill.

Investeringsprosjekt (nybygg, store rehabiliteringar) 390 mill.

Sum 500 mill.

4. Tidsplan og gjennomføring som vist i tabell under:

Tiltak
Skule Tiltak

Blir 
avvikla

Blir 
opna

Nye Voss gymnas Gjennomføring av vedtatt forprosjekt 2017

Tertnes vgs Gjennomføring av vedtatt programmering 2018

Bergen Katedralskole Gjennomføring av vedtatt forprosjekt 2018

Nye Åsane vgs Gjennomføring av vedteke programmering 2020

Odda vgs Gjeld rehabilitering av bygg for yrkesfag. Blir 
investeringsprosjekt frå 2017. 

2018

1 Ved en inkurie ble orda «lokalisert ved» utelatt i vedtakspunktet , jf side 27. Dette er nå retta 
05.09.2016



Etne vgs Kommunen overtar bygg i 2023. Bygg på Tesdal vert selt 2017 2017

Hjeltnes Usikker bruk. Ingen investering eller sal av bygg teke med 2017

Laksevåg vgs, A-bygget A-bygget kan seljast, men vinst av sal ikkje teke med då 
funksjonar må flyttast til B- bygget

2018

Austrheim vgs Vert selt 2 år før nedlegging 2020

Lønborg vgs Vert selt 2 år før nedlegging 2020

Olsvikåsen Held på bygget dersom SF og A-bygget ved Laksevåg blir lagt 
ned

Askøy vgs Delvis rehabilitering av 50 %. Utviding 20 % 2022

Langhaugen skole Nytt bygg for kroppsøving og musikk. 2022

Slåtthaug Delvis rehabilitering av 70 % av arealet 2023

Årstad vgs Innomhus rehabilitering av C-bygget. 2025

Fitjar Vert selt 2 år før nedlegging 2022

Rubbestadneset Vert selt 2 år før nedlegging 2022

Stord vgs, Vabakkjen Eksisterande verkstader vert rehabilitert og utvida. 
Klasseromsbygg ver t  delvis rehabilitert.

2022

Stord vgs, Saghaugen Avgrensa tiltak i samband med samanslåing 2022

Sotra vgs, Bildøy Vert selt 2 år før nedlegging 2024

Sotra vgs, Sund Vert selt 2 år før nedlegging 2024

Nye Sotra vgs Etablere ny skule i kollektivknutepunkt Straume/Bildøy 2024

Knarvik vgs, 
Kvernhusmyrane

Vert selt 2 år før nedlegging 2026

Knarvik vgs, Juvikstølen Tilbygg for å dekke utdanningsprogram som er på 
Kvernhusmyrane

2026

Norheimsund vgs Vert selt 2 år før nedlegging 2026

Øystese gymnas Vert selt 2 år før nedlegging 2026

Nye Kvam vgs Ny skule 2026

Arna vgs Vert selt 2 år før nedlegging 2027

Garnes vgs, Tunes Vert avvikla innan 2017 og vert selt 2017

Garnes vgs, 
Garneshøgda

Vert selt 2 år før nedlegging 2027



Nye Arna vgs Ny skule 2027

5. Skulebruksplanen skal rullerast kvart 4. år 

Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 05.09.2016 

Roald Kvamme (A) sette fram slikt forslag til vedtak:

«Administrasjonsutvalet tar «Rullering av skulebruksplanen 2017-2030» til orientering.»

Kari L. Bjørnsvik (Unio) sette fram følgjande oversendingsforslag:

«Administrasjonsutvalet ber om at ein som hovudregel ikkje slår saman skular før om prosess 
kring samlokalisering er i gang.»

Røysting
Kvamme sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Bjørnsvik  sitt forslag vart oversendt til fylkesrådmannen på vegner av Administrasjonsutvalet utan
realitetsbehandling.

Vedtak
Administrasjonsutvalet tar «Rullering av skulebruksplanen 2017-2030» til orientering.

Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 06.09.2016 

Tom Knudsen/Roger Pilskog sette fram følgjande forslag på vegne av NHO/LO:

1. Yrkesopplæringsnemnda slutter seg i hovedsak til de overordnede rammer for Skolebruksplanen 
2017 – 2030 (Kvalitet, desentralisert skolestruktur, god ressursutnyttelse, rehabilitere 
skolebygg/nybygg, frigjøre midler til investering, samt sammenheng mellom mellom 
yrkesfagenes antall elever og faktiske læreplasser.

2. Overordnet mener Yrkesopplæringsnemnda at planen har en riktig innretning med hensyn til å 
dimensjonere den videregående skolen opp mot det totale elevtallet i fylket.

3. Yrkesopplæringsnemnda er opptatt av at utdanningsprogram legges nærmest mulig det 
arbeidslivet skolen skal betjene og levere kvalifisert arbeidskraft til. Yrkesopplæringsnemnda vil i 
denne forbindelse bl.a. vise til høringsuttalelsen fra Anleggsgartnere.

Yrkesopplæringsnemnda mener det strider mot de overordnede prinsipper å legge VG1 og VG2 
for anlegsgartnerfaget til Voss, når de aller fleste bedrifter som tar imot lærlinger ligger i Stor-
Bergen. Dette vil også gjøre det vanskeligere å få til et samarbeid med det aktuelle arbeidslivet, 
bl.a. med hensyn til prosjekt til fordypning mv.

4. Yrkesopplæringsnemnda legger til grunn at arbeidslivets behov for lærlinger vil alltid, og av ulike 
årsaker være varierende. Det må derfor sikres en dynamikk i planens innretning, slik at tilbud 
smertefritt kan legges ned eller opprettes etter hvert som behovene i arbeidslivet skifter.

5. Yrkesopplæringsnemnda viser til at det oppgis at det ikke er innkommet uttalelse fra 
elektrofaget. Yrkesopplæringsnemnda vil i denne forbindelse vise til brev datert 22.2.2016 fra 
OKEL Bergen og Omegn, Nelfo og El & It.

6. I de tilfeller strukturelle behov medfører at tilbud flyttes til nye skoler, ber 
Yrkesopplæringsnemnda om at fylket etablerer en plan for å videreføre gode læremiljø og 
fagmetodikk, som også sikrer samarbeid med arbeidslivet.

7. Yrkesopplæringsnemnda viser til brev fra kunnskapsministeren til landets fylkesordførere datert 
07.06.2016 vedrørende arbeidet med å skaffe flere læreplasser. Yrkesopplæringsnemnda vil 



oppfordre fylkeskommunen til å videreføre «Aksjon Lærebedrift» i Hordaland i perioden 2017 -
2020.

Videre vil Yrkesopplæringsnemnda vise til sitt tidligere vedtak vedrørende at det skal inngås 
intensjonsavtaler mellom den enkelte skole og arbeidslivet om læreplasser som et viktig 
grunnlag for å opprette klasser Yrkesopplæringsnemnda ber om at dette arbeidet intensiveres 
ved en enkelte skole og at det rapporteres på inngåtte intensjonsavtaler, fagretning og intensjon 
om antall lærlingeplasser.

Yrkesopplæringsnemnda mener intensjonsavtaler vil være vesentlig for å synliggjøre behovet for 
skoleplasser ved den enkelte skole, samt dimensjonering av skoleplasser, og vil intensivere det 
gode samarbeide med arbeidslivet.

Røysting:
Knudsen/Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda:

Yrkesopplæringsnemnda støttar fylkesrådmannens innstilling med følgjande merknad:

1. Yrkesopplæringsnemnda slutter seg i hovedsak til de overordnede rammer for Skolebruksplanen 
2017 – 2030 (Kvalitet, desentralisert skolestruktur, god ressursutnyttelse, rehabilitere 
skolebygg/nybygg, frigjøre midler til investering, samt sammenheng mellom mellom yrkesfagenes 
antall elever og faktiske læreplasser.

2. Overordnet mener Yrkesopplæringsnemnda at planen har en riktig innretning med hensyn til å 
dimensjonere den videregående skolen opp mot det totale elevtallet i fylket.

3. Yrkesopplæringsnemnda er opptatt av at utdanningsprogram legges nærmest mulig det 
arbeidslivet skolen skal betjene og levere kvalifisert arbeidskraft til. Yrkesopplæringsnemnda vil i 
denne forbindelse bl.a. vise til høringsuttalelsen fra Anleggsgartnere.

Yrkesopplæringsnemnda mener det strider mot de overordnede prinsipper å legge VG1 og VG2 
for anlegsgartnerfaget til Voss, når de aller fleste bedrifter som tar imot lærlinger ligger i Stor-
Bergen. Dette vil også gjøre det vanskeligere å få til et samarbeid med det aktuelle arbeidslivet, 
bl.a. med hensyn til prosjekt til fordypning mv

4. Yrkesopplæringsnemnda legger til grunn at arbeidslivets behov for lærlinger vil alltid, og av ulike 
årsaker være varierende. Det må derfor sikres en dynamikk i planens innretning, slik at tilbud 
smertefritt kan legges ned eller opprettes etter hvert som behovene i arbeidslivet skifter.

5. Yrkesopplæringsnemnda viser til at det oppgis at det ikke er innkommet uttalelse fra elektrofaget. 
Yrkesopplæringsnemnda vil i denne forbindelse vise til brev datert 22.2.2016 fra OKEL Bergen og 
Omegn, Nelfo og El & It.

6. I de tilfeller strukturelle behov medfører at tilbud flyttes til nye skoler, ber Yrkesopplærings-
nemnda om at fylket etablerer en plan for å videreføre gode læremiljø og fagmetodikk, som også 
sikrer samarbeid med arbeidslivet.

7. Yrkesopplæringsnemnda viser til brev fra kunnskapsministeren til landets fylkesordførere datert 
07.06.2016 vedrørende arbeidet med å skaffe flere læreplasser. Yrkesopplæringsnemnda vil 
oppfordre fylkeskommunen til å videreføre «Aksjon Lærebedrift» i Hordaland i perioden 2017 -
2020.

Videre vil Yrkesopplæringsnemnda vise til sitt tidligere vedtak vedrørende at det skal inngås 
intensjonsavtaler mellom den enkelte skole og arbeidslivet om læreplasser som et viktig grunnlag 
for å opprette klasser Yrkesopplæringsnemnda ber om at dette arbeidet intensiveres ved en 
enkelte skole og at det rapporteres på inngåtte intensjonsavtaler, fagretning og intensjon om antall 
lærlingeplasser.

Yrkesopplæringsnemnda mener intensjonsavtaler vil være vesentlig for å synliggjøre behovet for 
skoleplasser ved den enkelte skole, samt dimensjonering av skoleplasser, og vil intensivere det 
gode samarbeide med arbeidslivet.



Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 07.09.2016 

Solbjørg Marjala, R, sette fram slikt forslag på vegner av R, MDG, V, FRP, H og SV:

«Det vert gitt tilslutnad til fylkesrådmannen sitt alternativ 0. I dette alternativet ligg dei vedtaka 
som vart gjort i handsaminga av skulestrukturen i 2012/2013, samt vedtak gjort i etterkant.  

Alternativ 0 kan ikkje betraktast som eit fullstendig forslag og av denne grunn vil opposisjonen 
fram mot neste fylkesutvalsmøte, eventuelt fylkesting, gjere naudsynte justeringar, med ein 
tydelig distriktsprofil.»

Emil Gadolin, A, sette fram slikt forslag på vegner av A, KrF og Sp:

«Det er naudsynt med meir kunnskap for å kunne treffe ei viktig avgjerd kva angår skulane 
Fitjar VGS og Austrheim VGS. Me vil derfor be fylkesrådmannen om å i større grad synleggjere 
konsekvensar og moglegheiter innafor den ramma som ligg i planen og tilbodet i Bømlo 
kommune.»

Daniel Charles Hextall, SV, sette fram slikt tillegg til Marjala sitt forslag:

«Partia ser viktigheita av ein økonomisk besparing, derfor bør bevaring av skular gjelde innafor 
dagens rammer.»

Røysting
Fylkesrådmannen si innstilling fekk ingen røyster og fall.
Marjala sitt forslag, med Hextall sitt tillegg, vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet med 9 røster mot 6 
røyster (A, Sp, KrF) for Hestad sitt forslag.

Innstilling til fylkesutvalet

Det vert gitt tilslutnad til fylkesrådmannen sitt alternativ 0. I dette alternativet ligg dei vedtaka som vart 
gjort i handsaminga av skulestrukturen i 2012/2013, samt vedtak gjort i etterkant.  

Alternativ 0 kan ikkje betraktast som eit fullstendig forslag og av denne grunn vil opposisjonen fram mot 
neste fylkesutvalsmøte, eventuelt fylkesting, gjere naudsynte justeringar, med ein tydelig distriktsprofil.

Partia ser viktigheita av ein økonomisk besparing, derfor bør bevaring av skular gjelde innafor dagens 
rammer.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.09.2016 

Saksordførar Alexander Fosse Andersen (Sp) gjekk gjennom bakgrunnen for og prosessen med 
planen.

Terje Søviknes (Frp) sette på vegner av Frp, H, V, og MDG fram slikt forslag:

«(a) Alternativt framlegg i høve fylkesrådmannen sin innstilling; 

Hordaland fylkeskommune er i forhandlingar med Rogaland fylkeskommune og Sogn og 
Fjordane fylkeskommune om etablering av ein ny Vestlandsregion. Endar dette med etablering 
av ein ny region, må den nye skulebruksplanen for Hordaland sjåast i samanheng med 
skulestrukturen i heile den nye regionen. Spesielt gjeld dette skulane som ligg nærast dagens 
fylkesgrenser, Austrheim vgs og Etne vgs. 

Fylkestinget stør opp om ein skulestruktur som byggjer opp under målsettinga om kvalitet og 
redusert fråfall i den vidaregåande skulen i Hordaland.

Fylkestinget vil på noverande tidspunkt gå inn for 0-alternativet i høyringsforslaget (gjeldande 
skulebruksplan) med følgjande presiseringar/endringar;

Region Bergen sentrum



Bergen Maritime vgs vert oppretthalden for å sikra det samla fagmiljøet og samspel mellom 
fagskuletilbodet og vidaregåande utdanning innan maritime fag. Dimensjoneringa for 
Fagskulen på Nedre Nygård vert vurdert på nytt for å sikra nok areal til både den samanslåtte 
fagskulen og vidaregåande skule. Alternativt kan fagskulen organiserast med to avdelingar 
med ulik lokalisering. 

Studiespesialiserande  (ST) på Årstad vert lagt ned (samla reduksjon 180 plassar). 

Region Bergen vest
Studieførebuande tilbod ved Laksevåg vgs vert redusert til 90 plassar PB og 180 plassar ST 
(samla reduksjon 180 plassar).

Samla dimensjonering av skuletilbodet i Region Bergen vest må sjåast i samanheng med 
framtidig dimensjonering av skuletilbodet på Askøy og Sotra.

Olsvikåsen vgs vert oppretthalden. 

Bergen Nord
Restaurant og Matfag (RM) vert oppretthalden på Åsane vgs.

Region Nordhordland
Pga store avstandar ynskjer fylkestinget to vidaregåande skular i Nordhordland. 

Austrheim vgs vert difor oppretthalden, og det vert gjort naudsunt opprusting av skulen slik at 
den fyller krav til helsegodkjenning. Endelig vedtak om investering i ny skule vert gjort når det 
ligg føre avklaring om ei framtidig regionreform. Det vert lagt til rette for god dialog med det 
lokale næringslivet i høve til nyinvesteringar, og for å prøva ut nye undervisningsformer der 
meir av den praktiske undervisninga vert gjort ute i verksemdene.

Studietilbodet ved Knarvik vgs vert tilpassa søkjarar og elevtalsutvikling. Det vert investert i nytt 
bygg ved Juvikstølen i 2026.

Region Sunnhordland
Skuletilbodet på Bømlo vert samla i ein vidaregåande skule, - lokalisert til Bømlo vgs eller 
Rubbestandneset vgs. Lokalisering av den «nye» skulen vert å koma tilbake til etter ei grundig 
vurdering av dei ulike føremoner og ulemper ved dei to ulike alternativa. Kommune og lokalt 
næringsliv vert invitert med i ei slik vurdering. 

Fagtilbodet og dimensjoneringa av den nye skulen skal vera på minst same nivå som dei to 
noverande skulane har i dag. 

Fitjar vgs vert oppretthalden. 

Region Etne/Sveio
Skuletilbodet i Etne og Ølen slåast saman i ein skule, men Etne oppretthaldast som studiestad 
inntil vidare.»

Eigne framlegg – Region Voss

FrP/H fremjar følgjande forslag; 

(b) Region Voss
-Hjeltnes vgs blir lagt ned. Anleggsgartnar og idrettsanleggsfag (NA) og blomsterdekoratør 
(DH) vert lagt til Stend vgs.

V/MDG fremjar følgjande forslag; 

(c) Region Voss
-Hjeltnes vgs blir lagt ned. Anleggsgartnar og idrettsanleggsfag (NA) og blomsterdekoratør 
(DH) vert lagt til Voss i tråd med rådmannens innstilling.»

Roald Kvamme (A) sette på vegner av A, Sp, SV og KrF fram slikt forslag:



«Fylkesrådmannen sitt alternativ 2 vert lagt til grunn med desse endringane: 

Nordhordland
 Austrheim vidaregåande vert oppretthalden. Det vert gjort naudsunt opprusting av 

skulen slik at den fyller krav til helsegodkjenning. 

 Endelig vedtak om investering i ny skule vert gjort når  det føreligg avklaring om ei 
framtidig regionreform.

 Det vert lagt til rette for god dialog med det lokale næringslivet i høve til nyinvesteringar 
og for å prøva ut nye undervisningsformer der meir av den praktiske undervisninga vert 
gjort ute i verksemdene.

 Studietilbodet ved Knarvik vert tilpassa søkjarar og elevtalsutvikling. Det vert investert i 
nytt bygg ved Juvikstølen i 2026.

Sunnhordland
 Bømlo og Rubbestadneset VGS vert slått saman til ein skule og skal heita Bømlo VGS.

 Skulen vert samlokalisert på Bremnes og kommune og næringsliv vert invitert med i 
prosessen med utviding av skulearealet for den nye skulen. 

 Dimensjonering og studietilbod ved den nye skulen skal sikra eit fullverdig tilbod i høve 
til det ein har i dag og sjåast i samanheng med det øvrige tilbodet i regionen og på sikt 
vurdera nytt utdanningstilbod innan havbruk. Det skal vera tilbod innan yrkesfaga TIP 
og EL på skulen. 

 Det vert utgreidd eit pilotprosjekt ved skulen som skal styrkja samarbeidet mellom 
næringsliv og skule slik at m.a. opplæring som krev kostbare investeringar i verkstadar 
og bygg innan yrkesfag kan gjennomførast ute i bedrift.

 Fitjar VGS vert vidareført. Programfag for påbygg vert vurdert flytta til Stord VGS for å 
utnytta ledig kapasitet, og leigeavtalen skulen har for tilleggsareal vert avvikla. 

Etne
 Etne VGS og Ølen VGS vert slått saman til ein skule og lokalisert ved dagens Ølen 

VGS. Det vert etablert eit prosjekt for samanslåingsprosessen med representantar frå 
begge fylkeskommunane.

 Hordaland fylkeskommune føreset at elevane ved Etne VGS får fullført påbegynte 
utdanningsprogram ved den samanslåtte skulen. Vidare føreset ein at programfaga 
Etne VGS har i dag vert overført til den samanslåtte skulen.

 Dei tilsette ved Etne vgs må få tilbod om vidare tilsetjing ved Ølen vgs så langt det er 
råd, eller overføring til andre fylkeskommunale skular. 

Ulvik
 Fylkeskommunen skal medverka til at det kjem på plass ei løysing med ny aktivitet i 

lokala til Hjeltnes VGS. 

Bergen Vest
 Olsvikåsen VGS vert vidareført. Studietilbodet Laksevåg VGS vert vurdert på ny med 

den målsetting å få til ei løysing med tilbod om studieførebuande programfag.

 Dimensjonering av elevtal og programfag i Bergen Vest skal sjåast i samanheng med 
tilbod og investeringar i Region Sotra og Region Askøy.

Kvam
 Det vert innleia samtalar med Kvam kommune for å sikra ny tomt til den vidaregåande 

skulen sentralt plassert i Norheimsund.»

Pål Kårbø (KrF) sette på vegner av KrF fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen:



«Fylkesrådmannen vert beden om å laga eit notat som syner den økonomiske effekten av dei 
to framlegga i fylkesutvalet vedkomande skulebruksplanen.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk ingen røyster og fall.
Søviknes sitt forslag (a) fekk 7 røyster (Frp, G, V, MDG) og fall.
V og MDG sitt forslag (c) fekk 10 røyster (V, MDG, SV, KrF, Sp, A) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget.
Frp og H sitt forslag (b) fekk 5 røyster (Frp, H) og fall.
Kvamme sitt forslag fekk 8 røyster (A, Sp, KrF, SV) og vart vedteke som innstilling til fylkestinget.
Kårbø sitt forslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling.

Innstilling til fylkestinget

Fylkesrådmannen sitt alternativ 2 vert lagt til grunn med desse endringane. 

Nordhordland
 Austrheim vidaregåande vert oppretthalden. Det vert gjort naudsunt opprusting av skulen slik at 

den fyller krav til helsegodkjenning. 

 Endelig vedtak om investering i ny skule vert gjort når  det føreligg avklaring om ei framtidig 
regionreform.

 Det vert lagt til rette for god dialog med det lokale næringslivet i høve til nyinvesteringar og for å 
prøva ut nye undervisningsformer der meir av den praktiske undervisninga vert gjort ute i 
verksemdene.

 Studietilbodet ved Knarvik vert tilpassa søkjarar og elevtalsutvikling. Det vert investert i nytt bygg 
ved Juvikstølen i 2026.

Sunnhordland
 Bømlo og Rubbestadneset VGS vert slått saman til ein skule og skal heita Bømlo VGS.

 Skulen vert samlokalisert på Bremnes og kommune og næringsliv vert invitert med i prosessen 
med utviding av skulearealet for den nye skulen. 

 Dimensjonering og studietilbod ved den nye skulen skal sikra eit fullverdig tilbod i høve til det ein 
har i dag og sjåast i samanheng med det øvrige tilbodet i regionen og på sikt vurdera nytt 
utdanningstilbod innan havbruk. Det skal vera tilbod innan yrkesfaga TIP og EL på skulen. 

 Det vert utgreidd eit pilotprosjekt ved skulen som skal styrkja samarbeidet mellom næringsliv og 
skule slik at m.a. opplæring som krev kostbare investeringar i verkstadar og bygg innan yrkesfag 
kan gjennomførast ute i bedrift.

 Fitjar VGS vert vidareført. Programfag for påbygg vert vurdert flytta til Stord VGS for å utnytta ledig 
kapasitet, og leigeavtalen skulen har for tilleggsareal vert avvikla. 

Etne
 Etne VGS og Ølen VGS vert slått saman til ein skule og lokalisert ved dagens Ølen VGS. Det vert 

etablert eit prosjekt for samanslåingsprosessen med representantar frå begge fylkeskommunane.

 Hordaland fylkeskommune føreset at elevane ved Etne VGS får fullført påbegynte 
utdanningsprogram ved den samanslåtte skulen. Vidare føreset ein at programfaga Etne VGS har 
i dag vert overført til den samanslåtte skulen.

 Dei tilsette ved Etne vgs må få tilbod om vidare tilsetjing ved Ølen vgs så langt det er råd, eller 
overføring til andre fylkeskommunale skular. 

Ulvik



 Fylkeskommunen skal medverka til at det kjem på plass ei løysing med ny aktivitet i lokala til 
Hjeltnes VGS. 

Bergen Vest
 Olsvikåsen VGS vert vidareført. Studietilbodet Laksevåg VGS vert vurdert på ny med den 

målsetting å få til ei løysing med tilbod om studieførebuande programfag.

 Dimensjonering av elevtal og programfag i Bergen Vest skal sjåast i samanheng med tilbod og 
investeringar i Region Sotra og Region Askøy.

Kvam
 Det vert innleia samtalar med Kvam kommune for å sikra ny tomt til den vidaregåande skulen 

sentralt plassert i Norheimsund.

Region Voss
 Hjeltnes vgs blir lagt ned. Anleggsgartnar og idrettsanleggsfag (NA) og blomsterdekoratør (DH) 

vert lagt til Voss i tråd med rådmannens innstilling.

Saksprotokoll i fylkestinget - 04.10.2016 

Saksordførar Alexander Fosse Andersen (Sp) gjekk gjennom bakgrunnen for og prosessen med 
planen.

Roald Kvamme (A) sette på vegner av gruppeleiarane fram slikt forslag: 

«Fylkesrådmannen sitt alternativ 2 vert lagt til grunn med desse endringane: 

Nordhordland 

 Austrheim vidaregåande vert oppretthalden. Endelig vedtak om investering i ny skule 
vert gjort når det føreligg avklaring om ei framtidig regionreform. 

 Det vert lagt til rette for god dialog med det lokale næringslivet i høve til nyinvesteringar 
og for å prøva ut nye undervisningsformer der meir av den praktiske undervisninga vert 
gjort ute i verksemdene. 

 Studietilbodet ved Knarvik vert tilpassa søkjarar og elevtalsutvikling. Det vert investert i 
nytt bygg ved Juvikstølen i 2026. 

Sunnhordland 

 Bømlo og Rubbestadneset VGS vert slått saman til ein skule og skal heita Bømlo VGS, 
den nye skulen vert lokalisert på Bremnes.

 Det vert utgreidd eit pilotprosjekt ved skulen som skal styrkja samarbeidet mellom 
næringsliv og skule slik at m.a. opplæring som krev kostbare investeringar i verkstadar 
og bygg innan yrkesfag (TIP), kan gjennomførast ute i bedrift. Kommune og næringsliv 
vert invitert med i denne prosessen.

 Alternativ 1 (Gruppeleiarane i Ap, Krf, Sp, Sv og Mdg) :
Dimensjonering og studietilbod ved den nye skulen skal sikra eit fullverdig tilbod i høve 
til det ein har i dag og sjåast i samanheng med det øvrige tilbodet i regionen. Det skal 
vera tilbod innan yrkesfaga TIP og EL på skulen. På sikt skal ein vurdera nytt 
utdanningstilbod innan havbruk.

 Alternativ 2 (Gruppeleiarane i V, H):
Det vert lagt til grunn at ny felles skule skal gi det utdanningstilbodet dei to skulane 
saman gir i dag, sett i samanheng med det øvrige tilbodet i regionen. På sikt skal ein 
vurdera nytt utdanningstilbod innan havbruk.

 Fitjar VGS vert vidareført. Programfag for påbygg vert vurdert flytta til Stord VGS for å 
utnytta ledig kapasitet, og leigeavtalen skulen har for tilleggsareal vert avvikla. 



Etne 

 Etne VGS og Ølen VGS vert slått saman til ein skule og lokalisert ved dagens Ølen 
VGS. Det vert etablert eit prosjekt for samanslåingsprosessen med representantar frå 
begge fylkeskommunane. 

 Hordaland fylkeskommune føreset at elevane ved Etne VGS får fullført påbegynte 
utdanningsprogram ved den samanslåtte skulen. Vidare føreset ein at programfaga 
Etne VGS har i dag vert overført til den samanslåtte skulen. 

 Dei tilsette ved Etne vgs må få tilbod om vidare tilsetjing ved Ølen vgs så langt det er 
råd, eller overføring til andre fylkeskommunale skular. 

Bergen Vest/Bergen sentrum

 Olsvikåsen vgs vert vidareført.

 Den vedtekne samanslåinga av fagskulane til den nye «Fagskulen i Hordaland», vert 
saman med Bergen maritime VGS lokalisert ved dagens Laksevåg Vgs. Rådmannen 
sitt alt 2 ved Laksevåg Vgs vert tilpassa dette.

Rådmannen vert beden om å koma attende med ei eiga sak til fylkestinget i desember 
2016.

Kvam

 Det vert innleia samtalar med Kvam kommune for å sikra ny tomt til den vidaregåande 
skulen sentralt plassert i Norheimsund.

Region Voss (Gruppeleiarane i Ap, Krf, Sv, Sp)

 Hjeltnes vgs blir lagt ned. Anleggsgartnar og idrettsanleggsfag (NA) og 
blomsterdekoratør (DH) vert lagt til Voss i tråd med rådmannens innstilling.

 Fylkeskommunen skal medverka til at det kjem på plass ei løysing med ny aktivitet i 
lokala til Hjeltnes VGS.»

Terje Søviknes (Frp) sette på vegner av Frp og V fram slikt forslag:

«(a) Alternativt framlegg i høve innstilling; 

Hordaland fylkeskommune er i forhandlingar med Rogaland fylkeskommune og Sogn og 
Fjordane fylkeskommune om etablering av ein ny Vestlandsregion. Endar dette med etablering 
av ein ny region må den nye skulebruksplanen for Hordaland sjåast i samanheng med 
skulestrukturen i heile den nye regionen. Spesielt gjeld dette skulane som ligg nærast dagens 
fylkesgrenser, Austrheim vgs og Etne vgs. 

Fylkestinget stør opp om ein skulestruktur som byggjer opp under målsettinga om kvalitet og 
redusert fråfall i den vidaregåande skulen i Hordaland.

Fylkestinget vil på noverande tidspunkt gå inn for 0-alternativet i høringsforslaget (gjeldande 
Skulebruksplan) med følgjande presiseringar/endringar; 

Region Bergen sentrum
Bergen Maritime vgs vert oppretthalden for å sikra det samla fagmiljøet og samspel mellom 
fagskuletilbodet og vidaregåande utdanning innan maritime fag. Dimensjoneringa for 
Fagskulen på Nedre Nygård vert vurdert på nytt for å sikra nok areal til både den samanslåtte 
fagskulen og vidaregåande skule. Alternativt kan fagskulen organiserast med to avdelingar 
med ulik lokalisering. 

Studiespesialiserande  (ST) på Årstad vert lagt ned (samla reduksjon 180 plassar). 



Region Bergen vest

Studieførebuande tilbod ved Laksevåg vgs vert redusert til 90 plassar PB og 180 plassar ST 
(samla reduksjon 180 plassar).

Samla dimensjonering av skuletilbodet i Region Bergen vest må sjåast i samanheng med 
framtidig dimensjonering av skuletilbodet på Askøy og Sotra.

Olsvikåsen vgs vert oppretthaldt. 

Bergen Nord
Restaurant og Matfag (RM) vert oppretthalden på Åsane vgs.

Region Nordhordland
Pga store avstandar ynskjer fylkestinget to vidaregåande skular i Nordhordland. 

Austrheim vgs vert difor oppretthalden, og det vert gjort naudsunt opprusting av skulen slik at 
den fyller krav til helsegodkjenning. Endelig vedtak om investering i ny skule vert gjort når  det 
ligg føre avklaring om ei framtidig regionreform. Det vert lagt til rette for god dialog med det 
lokale næringslivet i høve til nyinvesteringar,  og for å prøva ut nye undervisningsformer der 
meir av den praktiske undervisninga vert gjort ute i verksemdene.

Studietilbodet ved Knarvik vgs vert tilpassa søkjarar og elevtalsutvikling. Det vert investert i nytt 
bygg ved Juvikstølen i 2026.

Region Sunnhordland
Skuletilbodet på Bømlo vert samla i ein vidaregåande skule, - lokalisert til Bømlo vgs eller 
Rubbestandneset vgs. Lokalisering av den «nye» skulen vert å koma tilbake til etter ei grundig 
vurdering av dei ulike føremoner og ulemper ved dei to ulike alternativa. Kommune og lokalt 
næringsliv vert invitert med i ei slik vurdering. 

Fagtilbodet og dimensjoneringa av den nye skulen skal vera på minst same nivå som dei to 
noverande skulane har i dag. 

Fitjar vgs vert oppretthalden. 

Region Etne/Sveio
Skuletilbodet i Etne og Ølen slåast saman i ein skule, men Etne oppretthaldast som studiestad. 

SKULEBRUKSPLAN HORDALAND FYLKESKOMMUNE

(b) Punktvise endringsframlegg i høve fellesframlegg frå gruppeleiarane:

Sunnhordland
Skuletilbodet på Bømlo vert samla i ein vidaregåande skule, - lokalisert til Bømlo vgs eller 
Rubbestandneset vgs. Lokalisering av den «nye» skulen vert å koma tilbake til etter ei grundig 
vurdering av dei ulike føremoner og ulemper ved dei to ulike alternativa. Kommune og lokalt 
næringsliv vert invitert med i ei slik vurdering. Fagtilbodet og dimensjoneringa av den nye 
skulen skal vera på minst same nivå som dei to noverande skulane har i dag. 

(1) Fitjar vgs vert oppretthalden. 

(2) Etne
Skuletilbodet i Etne og Ølen slåast saman i ein skule, men Etne oppretthaldast som studiestad.

(3) Bergen Vest/Bergen Sentrum (tillegg til avsnitt i fellesframlegg)
I perioden fram til samlokalisering av Fagskulen i Hordaland (BTF og BMF) og Bergen Maritime 
vgs på Laksevåg vert studietilboda ved desse skulane oppretthaldt som i dag. 



(4) Region Voss
Hjeltnes vgs blir lagt ned. Anleggsgartnar og idrettsanleggsfag (NA) og blomsterdekoratør (DH) 
vert lagt til Stend vgs.»

Solbjørg Marjala (R) sette fram slikt forslag:

«Vi legger «Alternativ 0» i fylkesrådmannens skolebruksplan til grunn. Vi tar avstand fra 
fylkesrådmannens visjon om en storstilt sentralisering og nedbygging av det videregående 
tilbudet i Hordaland. Vi er klar over at disse tankene også deles av noen av partiene på 
fylkestinget, men vi i Rødt er politisk uenige.

Generelt:
 Vi vil forby opptak på mer enn 30 elever per klasse med mindre det foreligger søknad 

om dette. Dette for å forhindre at enkelte skoler overfyller klassene og dermed gjør at 
andre skoler ikke kan fylle sine klasser.

 Vi ønsker også å tilby påbygg (PB) klasser der det er behov for dette.
 Totalt har denne skolebruksplanen er nedjustering av elevplassene på ca. 1700 

elevplasser.

Nord-Hordaland:
 Austrheim opprettholdes. Noe annet vil gi for lang reisevei for mange elever.
 Det bygges ny skole med en kapasitet på ca. 250 elever, som kan overta når dagens 

leieavtale går ut i 2020. Plasseringen av denne bør gjøres i samarbeid med 
kommunene i området. Lokalt næringsliv bør også trekkes med, slik at de kan komme 
med innspill om veien videre og muligheten for å ha læring ute i bedriftene.

 Det arbeides for å samle Knarvik videregående på en lokasjon. 

Bergen Nord:
 Nye Åsane vgs nedjusteres, slik at man ikke behøver å nedjustere Knarvik vgs senere. 
 RM (restaurant og matfag) opprettholdes og kan få nye elevplasser fra Årstad.

Bergen Sentrum:
 ST (studiespesialiserende) og KDA (kunst, design og arkitektur) legges ned på Årstad 

vgs. KDA flyttes til Tertnes vgs, noe som minsker overkapasiteten på ST (det vil si at 
Tertnes vgs mister tilsvarende plasser ST som de får på KDA). RM på Årstad vgs 
flyttes til nye Åsane vgs. 

 Bergen Maritime vgs og fagskolen holdes samlet. En eventuell flytting av disse to til 
Laksevåg må behandles som en egen sak.

Bergen Vest:
 Olsvikåsen vgs legges ikke ned.
 ST opprettholdes på Laksevåg. Nybygg på Sotra og Askøy må dimensjoneres i forhold 

til elevtall, det vil si at de muligens må nedjusteres i forhold til nåværende planer. 

Bergen Nord:
 Overføring av plasser på HO fra Nordahl Grieg til Slåtthaug, jamfør Fylkesrådmannens 

«Alternativ 2»

Sunnhordaland:
 Fitjar vgs opprettholdes.
 Bømlo vgs og Rubbestadneset vgs blir slått sammen til en skole. Kommune og 

næringsliv blir tatt med i dette arbeidet, både med tanke på lokalisering og med tanke 
på læring ute i bedrift. Linjetilbudet opprettholdes i sin helhet. 

Kvam: 
 Øystese vgs og Norheimsund vgs slås sammen. Administrasjonen må se på 

muligheter for å starte byggingen av ny skole før dagens tidsskjema.
 Bygg og anleggslinja opprettholdes.

Hardanger:
 Odda får tilby ST med idrett (45 elevplasser), BA både vg1 og vg2 (30 elevplasser) og 

tilby inntil 75 TIP-plasser.



 Vi vil se på muligheten av å beholde vgs på Hjeltnes sammen med en 
produksjonsskole. Fagskoletilbudet opprettholdes.

Etne:
 Starter en prosess med Rogaland Fylkeskommune for å se på fusjonsmuligheter 

mellom Etne vgs og Ølen vgs.

De private skolene:
 Det kan ikke være slik at det er bare de offentlige skolene som må ta kutt. Bergen 

Private Gymnas og Metis akademiet har begge blitt dømt i Bergen Tingrett for brudd på 
friskoleloven. Nedleggelsen av disse reduserer overkapasiteten med ca. 1000 
elevplasser.»

Røysting
Innstillinga frå fylkesutvalet fekk ingen røyster og fall.
Marjala sitt forslag fekk 1 røyst (R) og fall.
Søviknes sitt alternative forslag (a) fekk 12 røyster (Frp, 1A, V, R) og fall.
Kvamme sitt forslag, Nordhordland, vart samrøystes vedteke.
Kvamme sitt forslag, Sunnhordland, første kulepunkt fekk 33 røyster (19A, KrF, Sp, SV, MDG) og vart 
vedteke.
Kvamme sitt forslag, Sunnhordland, andre kulepunkt fekk 33 røyster (19A, KrF, Sp, SV, MDG) og vart 
vedteke.
Forslaget frå gruppeleiarane i A, KrF, Sp, SV og MDG, Sunnhordland, tredje kulepunkt fekk 33 røyster 
(19A, KrF, Sp, SV, MDG) og vart vedteke.
Forslaget frå gruppeleiarane i V og H, Sunnhordland, fjerde kulepunkt fekk ingen røyster og fall.
Kvamme sitt forslag, Sunnhordland, femte kulepunkt vart vedteke med 33 røyster mot 24 røyster (Frp, H, 
V, R, 1A) Søviknes sitt forslag (b 1) Fitjar vgs.
Kvamme sitt forslag, Etne, vart vedteke med 45 røyster (19A, KrF, Sp, SV, H, MDG) mot 12 røyster for 
Søviknes sitt forslag (b 2) Etne.
Kvamme sitt forslag, Bergen Vest/Bergen sentrum, vart samrøystes vedteke.
Søviknes sitt forslag/tillegg (b 3), Bergen Vest/Bergen sentrum, fekk 25 røyster (Frp, V, H,1A, 1KrF, R) 
og fall.
Kvamme sitt forslag, Kvam, vart samrøystes vedteke.
Forslaget frå gruppeleiarane i A, KrF, Sp, SV, V og MDG, region Voss, første kulepunkt, vart vedteke 
med 38 røyster mot 19 røyster (Frp, H) for Søviknes sitt forslag (b 4) region Voss. 
Forslaget frå gruppeleiarane i A, KrF, Sp, SV, V og MDG, region Voss, andre kulepunkt, fekk 38 røyster 
(A, KrF, Sp, SV, R, V, MDG) og vart vedteke.

Vedtak

Fylkesrådmannen sitt alternativ 2 vert lagt til grunn med desse endringane: 

Nordhordland 

 Austrheim vidaregåande vert oppretthalden. Endelig vedtak om investering i ny skule vert gjort 
når det føreligg avklaring om ei framtidig regionreform. 

 Det vert lagt til rette for god dialog med det lokale næringslivet i høve til nyinvesteringar og for å 
prøva ut nye undervisningsformer der meir av den praktiske undervisninga vert gjort ute i 
verksemdene. 

 Studietilbodet ved Knarvik vert tilpassa søkjarar og elevtalsutvikling. Det vert investert i nytt bygg 
ved Juvikstølen i 2026. 

Sunnhordland 

 Bømlo og Rubbestadneset VGS vert slått saman til ein skule og skal heita Bømlo VGS, den nye 
skulen vert lokalisert på Bremnes.

 Det vert utgreidd eit pilotprosjekt ved skulen som skal styrkja samarbeidet mellom næringsliv og 
skule slik at m.a. opplæring som krev kostbare investeringar i verkstadar og bygg innan yrkesfag 
(TIP), kan gjennomførast ute i bedrift. Kommune og næringsliv vert invitert med i denne 



prosessen.

 Dimensjonering og studietilbod ved den nye skulen skal sikra eit fullverdig tilbod i høve til det ein 
har i dag og sjåast i samanheng med det øvrige tilbodet i regionen. Det skal vera tilbod innan 
yrkesfaga TIP og EL på skulen. På sikt skal ein vurdera nytt utdanningstilbod innan havbruk.

 Fitjar VGS vert vidareført. Programfag for påbygg vert vurdert flytta til Stord VGS for å utnytta 
ledig kapasitet, og leigeavtalen skulen har for tilleggsareal vert avvikla. 

Etne 

 Etne VGS og Ølen VGS vert slått saman til ein skule og lokalisert ved dagens Ølen VGS. Det 
vert etablert eit prosjekt for samanslåingsprosessen med representantar frå begge 
fylkeskommunane. 

 Hordaland fylkeskommune føreset at elevane ved Etne VGS får fullført påbegynte 
utdanningsprogram ved den samanslåtte skulen. Vidare føreset ein at programfaga Etne VGS 
har i dag vert overført til den samanslåtte skulen. 

 Dei tilsette ved Etne vgs må få tilbod om vidare tilsetjing ved Ølen vgs så langt det er råd, eller 
overføring til andre fylkeskommunale skular. 

Bergen Vest/Bergen sentrum

 Olsvikåsen vgs vert vidareført.

 Den vedtekne samanslåinga av fagskulane til den nye «Fagskulen i Hordaland», vert saman 
med Bergen maritime VGS lokalisert ved dagens Laksevåg Vgs. Rådmannen sitt alt 2 ved 
Laksevåg Vgs vert tilpassa dette.

Rådmannen vert beden om å koma attende med ei eiga sak til fylkestinget i desember 2016.

Kvam

 Det vert innleia samtalar med Kvam kommune for å sikra ny tomt til den vidaregåande skulen 
sentralt plassert i Norheimsund.

Region Voss 

 Hjeltnes vgs blir lagt ned. Anleggsgartnar og idrettsanleggsfag (NA) og blomsterdekoratør (DH) 
vert lagt til Voss i tråd med rådmannens innstilling.

 Fylkeskommunen skal medverka til at det kjem på plass ei løysing med ny aktivitet i lokala til 
Hjeltnes VGS.



PS 73/16 Regionreforma - intensjonsplan for etablering av Vestlandsregion

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget ser på forhandlingsresultatet i intensjonsplanen for samanslåing av Rogaland, 
Hordaland og Sogn og Fjordane fylkeskommunar som eit godt utgangspunkt for endeleg 
handsaming av etablering av Vestlandsregionen på fylkestinget i desember 2016.  

2. Fylkestinget legg intensjonsplanen for samanslåing av Rogaland, Hordaland og Sogn og Fjordane 
fylkeskommunar ut på offentleg høyring fram mot fylkestinget i desember 2016. Som ein del av 
høyringsgrunnlaget blir fylkesrådmannen bedt om å utarbeide ein samla rapport av felles 
utgreiingsarbeid som vart lagt til grunn for forhandlingane om intensjonsplanen. 

3. Dersom dei andre fylkeskommunane gjennom vedtak på fylkestinga i oktober, ikkje godkjenner 
intensjonsplanen og forhandlingsresultatet som grunnlag for endeleg handsaming av etablering av 
ein Vestlandsregion på fylkestinga i desember, får forhandlingsutvalet fullmakt til å starte ein ny 
dialog med enten Rogaland fylkeskommune eller Sogn og Fjordane der det vert vurdert andre 
moglege nye regionløysingar.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 04.10.2016 

Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag:

«Nytt forslag: Punkt 4: 
Fylkestinget ønskjer at nynorsk skal vere administrasjonsspråk i ein eventuell ny 
Vestlandsregion.

Aud Karin Oen (SV) sette fram slik protokollmerknad:

«-SV ønskjer å sende intensjonsavtalen på høring, men vil signalisere motstand mot 
"Hovudmål 4: Strategisk infrastrukturutbygging. Delmål

Første kulepunkt, andre setning: Auka samhandling og utvida bu- og arbeidsmarknadsregionar 
skapar sjølvgenererande vekst- og utvikling. Realisering av opprusta og ferjefri E39 vil vere ein 
viktig faktor for å utvikle Vestlandet som nasjonal vekstregion." og vil heller jobba for å gjere 
Vestlandet miljøvennleg og bærekraftig.

-Ein ny region må få tilført betydelege oppgåver. T.d. helseføretaka og høgskulane.»

Pål Kårbø (KrF) sette på vegner av A, Sp, H, Frp, MDG, V og KrF fram slikt forslag (a): 

«Alternativ til rådmannen sitt forslag punkt 3:
 
3. Dersom dei andre fylkeskommunane gjennom sine vedtak ikkje godkjenner intensjonsplanen 
og forhandlingsresultatet, som grunnlag for endeleg handsaming av etablering av ein 
Vestlandsregion, får styringsgruppa fullmakt til å avklare om forhandlingsutvalet skal starte ein 
ny dialog med den av fylkeskommunane som seier ja, for å vurdere andre moglege nye 
regionløysingar.»

Pål Kårbø (KrF) sette på vegner av A, Sp, H, MDG og KrF fram slikt forslag (b): 

Nytt punkt 4: 
«Spørsmålet om kva administrasjonsspråk det nye Vestlandsfylket skal ha, blir ein del av 
høyringsprosessen og vil bli avgjort av fylkestinget i dei tre fylkeskommunane etter at alle 
høyringsinstansane har fått uttalt seg.»

Benthe Bondhus (Sp) sette fram slikt forslag:

«Til votering i punkt 1,- ordet godt strykast på linje 2.»



Benthe Bondhus (Sp) sette fram slik protokollmerknad:

«Vilkår som må følgja saka på høyringa: 

Målføre: Ein ny Vestlandsregion må byggja opp om ein Vestlandsidentitet. Som kjerneområde 
for nynorsk, har nynorsk ei særstilling for identiteten i regionen vår no og i framtida. 
Administrasjonsspråket i den nye Vestlandsregionen må difor vera nynorsk. 

Oppgåver:  Ein Vestlandsregion må få større og tyngre oppgåver flytta frå statleg nivå til 
regionalt nivå, og oppgåvene må vera avklart før ein kan fatta endeleg vedtak. Som minimum 
av nye oppgåver må Vestlandsregionen får overført helseforetaka og høgskuleutdanninga.

Demokrati: Valkrinsane må halda fram som i noverande tre valkrinsar, slik at ein sikrar at 
distrikta vert representert i regionleiing og på Stortinget.»

Røysting
Bondhus sitt forslag fekk 3 røyster (Sp, SV, MDG) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt.1 vart samrøystes vedteke.
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt.2 vart samrøystes vedteke.
Fylkesrådmannen sitt forslag pkt.3 fekk ingen røyster og fall.
Kårbø sitt forslag til pkt. 3 (a) vart samrøystes vedteke.
Oen sitt forslag til nytt pkt. 4 fekk 3 røyster (SV, V, MDG) og fall.
Kårbø sitt forslag til pkt. 4 (b) fekk 11 røyster (A, Sp, Krf, MDG, H) og vart vedteke.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget ser på forhandlingsresultatet i intensjonsplanen for samanslåing av Rogaland, 
Hordaland og Sogn og Fjordane fylkeskommunar som eit godt utgangspunkt for endeleg 
handsaming av etablering av Vestlandsregionen på fylkestinget i desember 2016.  

2. Fylkestinget legg intensjonsplanen for samanslåing av Rogaland, Hordaland og Sogn og Fjordane 
fylkeskommunar ut på offentleg høyring fram mot fylkestinget i desember 2016. Som ein del av 
høyringsgrunnlaget blir fylkesrådmannen bedt om å utarbeide ein samla rapport av felles 
utgreiingsarbeid som vart lagt til grunn for forhandlingane om intensjonsplanen. 

3. Dersom dei andre fylkeskommunane gjennom sine vedtak ikkje godkjenner intensjonsplanen og 
forhandlingsresultatet, som grunnlag for endeleg handsaming av etablering av ein 
Vestlandsregion, får styringsgruppa fullmakt til å avklare om forhandlingsutvalet skal starte ein ny 
dialog med den av fylkeskommunane som seier ja, for å vurdere andre moglege nye 
regionløysingar.

4. Spørsmålet om kva administrasjonsspråk det nye Vestlandsfylket skal ha, blir ein del av 
høyringsprosessen og vil bli avgjort av fylkestinget i dei tre fylkeskommunane etter at alle 
høyringsinstansane har fått uttalt seg.

Protokollmerknad frå SV
SV ønskjer å sende intensjonsavtalen på høring, men vil signalisere motstand mot "Hovudmål 4: 
Strategisk infrastrukturutbygging. Delmål

Første kulepunkt, andre setning: Auka samhandling og utvida bu- og arbeidsmarknadsregionar skapar 
sjølvgenererande vekst- og utvikling. Realisering av opprusta og ferjefri E39 vil vere ein viktig faktor for å 
utvikle Vestlandet som nasjonal vekstregion." og vil heller jobba for å gjere Vestlandet miljøvennleg og 
bærekraftig.»

Første kulepunkt, andre setning: Auka samhandling og utvida bu- og arbeidsmarknadsregionar skapar 
sjølvgenererande vekst- og utvikling. Realisering av opprusta og ferjefri E39 vil vere ein viktig faktor for å 
utvikle Vestlandet som nasjonal vekstregion." og vil heller jobba for å gjere Vestlandet miljøvennleg og 
bærekraftig.»



Protokollmerknad frå Sp
«Vilkår som må følgja saka på høyringa: 

Målføre: Ein ny Vestlandsregion må byggja opp om ein Vestlandsidentitet. Som kjerneområde for 
nynorsk, har nynorsk ei særstilling for identiteten i regionen vår no og i framtida. Administrasjonsspråket i 
den nye Vestlandsregionen må difor vera nynorsk. 

Oppgåver: Ein Vestlandsregion må få større og tyngre oppgåver flytta frå statleg nivå til regionalt nivå, og 
oppgåvene må vera avklart før ein kan fatta endeleg vedtak. Som minimum av nye oppgåver må 
Vestlandsregionen får overført helseforetaka og høgskuleutdanninga.

Demokrati: Valkrinsane må halda fram som i noverande tre valkrinsar, slik at ein sikrar at distrikta vert 
representert i regionleiing og på Stortinget.»

Saksprotokoll i fylkestinget - 05.10.2016 

Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag:

«Nytt forslag: Punkt 4: 
Fylkestinget ønskjer at nynorsk skal vere administrasjonsspråk i ein eventuell ny 
Vestlandsregion.

Røysting
Innstillinga punkt 1 vart vedteken mot 1 røyst (R).
Innstillinga punkt 2 vart samrøystes vedteken.
Innstillinga punkt 3 vart vedteken mot 1 røyst (R).
Oen sitt forslag fekk 10 røyster (SV, R, V, MDG) og fall.
Innstillinga punkt 4 vart vedteken mot 7 røyster (Frp).

Vedtak

1. Fylkestinget ser på forhandlingsresultatet i intensjonsplanen for samanslåing av Rogaland, 
Hordaland og Sogn og Fjordane fylkeskommunar som eit godt utgangspunkt for endeleg 
handsaming av etablering av Vestlandsregionen på fylkestinget i desember 2016.  

2. Fylkestinget legg intensjonsplanen for samanslåing av Rogaland, Hordaland og Sogn og Fjordane 
fylkeskommunar ut på offentleg høyring fram mot fylkestinget i desember 2016. Som ein del av 
høyringsgrunnlaget blir fylkesrådmannen bedt om å utarbeide ein samla rapport av felles 
utgreiingsarbeid som vart lagt til grunn for forhandlingane om intensjonsplanen. 

3. Dersom dei andre fylkeskommunane gjennom sine vedtak ikkje godkjenner intensjonsplanen og 
forhandlingsresultatet, som grunnlag for endeleg handsaming av etablering av ein 
Vestlandsregion, får styringsgruppa fullmakt til å avklare om forhandlingsutvalet skal starte ein ny 
dialog med den av fylkeskommunane som seier ja, for å vurdere andre moglege nye 
regionløysingar.

4. Spørsmålet om kva administrasjonsspråk det nye Vestlandsfylket skal ha, blir ein del av 
høyringsprosessen og vil bli avgjort av fylkestinget i dei tre fylkeskommunane etter at alle 
høyringsinstansane har fått uttalt seg.



PS 74/16 Regional plan for areal- og transport på Haugalandet - Nytt vedtak

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget i Hordaland vedtek "Regional plan for areal- og transport på Haugalandet" 
11.05.2015 med følgjande endringar:

a. Områda på Ekrene vest skal kunne utbyggjast som bustadområde (fase 3).

b. Endringar i føresegner, retningsliner og handlingsprogram som gitt i vedlegg 1 og med 
følgjande tilleggsendringar i retningslinene:

Punkt 2 a)
“Ølensvåg" flyttes fra Tettstedsenter til Områdesenter

Punkt 8 c)
Følgende legges inn som setning nr 2 i punkt 8c):
Fasadeendringer, reparasjoner og andre bygningsmessige utbedringer, samt 
opparbeiding av utendørsarealer, kan tillates så lenge tiltaket ikke medfører nytt areal 
til handelsvirksomhet.

Punkt 10a)
Siste setning endres til:
I områder med lite utbyggingspress, og hvor lokale myndigheter vurderer det som 
nødvendig for å øke attraktiviteten for bosetting, kan det planlegges for et mer 
differensiert bosettingsmønster.

Punkt 14 b)
I tabellen over "Minste felles uteoppholds-areal pr boenhet på terreng” skal første linje 
(hvor 20kvm gjelder) lyde:
I Haugesund sentrum, samt sentrumsområder i Regiondelsentre og Områdesentre.

Setningen under tabellen endres til:
«I Haugesund sentrum kan inntil 50 % av felles uteoppholdsareal dekkes utenfor egen 
tomt og innenfor maksimum 200 meter.»

2. Fylkestinget delegerer fullmakta til å fråvike regional planføresegn for lokalisering av handel til 
fylkesutvalet. Samtykke skal gjevast i samråd med Rogaland fylkeskommune, fylkesmennene og 
kommunar saka gjeld.

3. Hausten 2018 vert det lagt fram ein evaluering av planen til politisk handsaming.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.09.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget i Hordaland vedtek "Regional plan for areal- og transport på Haugalandet" 
11.05.2015 med følgjande endringar:

a. Områda på Ekrene vest skal kunne utbyggjast som bustadområde (fase 3).
b. Endringar i føresegner, retningsliner og handlingsprogram som gitt i vedlegg 1 og med 

følgjande tilleggsendringar i retningslinene:

Punkt 2 a)
“Ølensvåg" flyttes fra Tettstedsenter til Områdesenter

Punkt 8 c)
Følgende legges inn som setning nr 2 i punkt 8c):
Fasadeendringer, reparasjoner og andre bygningsmessige utbedringer, samt 
opparbeiding av utendørsarealer, kan tillates så lenge tiltaket ikke medfører nytt areal 
til handelsvirksomhet.



Punkt 10a)
Siste setning endres til:
I områder med lite utbyggingspress, og hvor lokale myndigheter vurderer det som 
nødvendig for å øke attraktiviteten for bosetting, kan det planlegges for et mer 
differensiert bosettingsmønster.

Punkt 14 b)
I tabellen over "Minste felles uteoppholds-areal pr boenhet på terreng” skal første linje 
(hvor 20kvm gjelder) lyde:
I Haugesund sentrum, samt sentrumsområder i Regiondelsentre og Områdesentre.

Setningen under tabellen endres til:
«I Haugesund sentrum kan inntil 50 % av felles uteoppholdsareal dekkes utenfor egen 
tomt og innenfor maksimum 200 meter.»

2. Fylkestinget delegerer fullmakta til å fråvike regional planføresegn for lokalisering av handel til 
fylkesutvalet. Samtykke skal gjevast i samråd med Rogaland fylkeskommune, fylkesmennene og 
kommunar saka gjeld.

3. Hausten 2018 vert det lagt fram ei evaluering av planen til politisk handsaming.

Saksprotokoll i fylkestinget - 05.10.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkestinget i Hordaland vedtek "Regional plan for areal- og transport på Haugalandet" 
11.05.2015 med følgjande endringar:

a. Områda på Ekrene vest skal kunne utbyggjast som bustadområde (fase 3).
b. Endringar i føresegner, retningsliner og handlingsprogram som gitt i vedlegg 1 og med 

følgjande tilleggsendringar i retningslinene:

Punkt 2 a)
“Ølensvåg" flyttes fra Tettstedsenter til Områdesenter

Punkt 8 c)
Følgende legges inn som setning nr 2 i punkt 8c):
Fasadeendringer, reparasjoner og andre bygningsmessige utbedringer, samt 
opparbeiding av utendørsarealer, kan tillates så lenge tiltaket ikke medfører nytt areal 
til handelsvirksomhet.

Punkt 10a)
Siste setning endres til:
I områder med lite utbyggingspress, og hvor lokale myndigheter vurderer det som 
nødvendig for å øke attraktiviteten for bosetting, kan det planlegges for et mer 
differensiert bosettingsmønster.

Punkt 14 b)
I tabellen over "Minste felles uteoppholds-areal pr boenhet på terreng” skal første linje 
(hvor 20kvm gjelder) lyde:
I Haugesund sentrum, samt sentrumsområder i Regiondelsentre og Områdesentre.

Setningen under tabellen endres til:
«I Haugesund sentrum kan inntil 50 % av felles uteoppholdsareal dekkes utenfor egen 
tomt og innenfor maksimum 200 meter.»

2. Fylkestinget delegerer fullmakta til å fråvike regional planføresegn for lokalisering av handel til 
fylkesutvalet. Samtykke skal gjevast i samråd med Rogaland fylkeskommune, fylkesmennene og 
kommunar saka gjeld.



3. Hausten 2018 vert det lagt fram ei evaluering av planen til politisk handsaming.

PS 75/16 Forvaltingsrevisjon av Regionale utviklingsmidlar - handlingsplan for 
oppfølging

Forslag til innstilling

Fylkestinget vedtar handlingsplanen for å følgje opp tilrådingane i rapporten, på bakgrunn av den 
gjennomførte forvaltingsrevisjonen. 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.09.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget vedtar handlingsplanen for å følgje opp tilrådingane i rapporten, på bakgrunn av den 
gjennomførte forvaltingsrevisjonen. 

Saksprotokoll i fylkestinget - 05.10.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkestinget vedtar handlingsplanen for å følgje opp tilrådingane i rapporten, på bakgrunn av den 
gjennomførte forvaltingsrevisjonen. 

PS 76/16 Tilsettes ytringsfridom i Hordaland fylkeskommune

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget tek fylkesrådmannen sin gjennomgang av tilsette sin ytringsfridom, etiske 
retningslinjer og varslarordninga til orientering.

2. Fylkestinget ber om at gjeldande etiske retningsliner for folkevalde og tilsette vert gjennomgått av 
ei arbeidsgruppe oppnemnt av administrasjonsutvalet.

3. Arbeidsgruppa sitt forslag vert lagt fram for fylkestinget til avgjerd.

Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 05.09.2016 

Røysting

Fylkesrådmannens forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget tek fylkesrådmannen sin gjennomgang av tilsette sin ytringsfridom, etiske retningslinjer 
og varslarordninga til orientering.

2. Fylkestinget ber om at gjeldande etiske retningsliner for folkevalde og tilsette vert gjennomgått av ei 
arbeidsgruppe oppnemnt av administrasjonsutvalet.

3. Arbeidsgruppa sitt forslag vert lagt fram for fylkestinget til avgjerd.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.09.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget tek fylkesrådmannen sin gjennomgang av tilsette sin ytringsfridom, etiske 
retningslinjer og varslarordninga til orientering.

2. Fylkestinget ber om at gjeldande etiske retningsliner for folkevalde og tilsette vert gjennomgått av 
ei arbeidsgruppe oppnemnt av administrasjonsutvalet.

3. Arbeidsgruppa sitt forslag vert lagt fram for fylkestinget til avgjerd.

Saksprotokoll i fylkestinget - 04.10.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkestinget tek fylkesrådmannen sin gjennomgang av tilsette sin ytringsfridom, etiske 
retningslinjer og varslarordninga til orientering.

2. Fylkestinget ber om at gjeldande etiske retningsliner for folkevalde og tilsette vert gjennomgått av 
ei arbeidsgruppe oppnemnt av administrasjonsutvalet.

3. Arbeidsgruppa sitt forslag vert lagt fram for fylkestinget til avgjerd.

PS 77/16 Prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten

Forslag til innstilling

Fylkestinget ber fylkesrådmannen arbeide vidare med prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten i 
tråd med dei framlagte rammene for prosjektet.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 02.06.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Fylkestinget ber fylkesrådmannen arbeide vidare med prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten i 
tråd med dei framlagte rammene for prosjektet.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 23.06.2016 

Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen:

«Fylkesutvalet ber om at ein ser på moglegheita for å bruke eigne kontrollørar.»

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.
Oen sitt forslag fekk 8 røyster (SV, A, MDG, Sp) og vart vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren 
utan realitetsbehandling.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget ber fylkesrådmannen arbeide vidare med prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten i 
tråd med dei framlagte rammene for prosjektet.



Saksprotokoll i fylkestinget - 15.06.2016 

Vedtak

Saka skal opp i oktobertinget, og vart trekt frå saklista.

Saksprotokoll i fylkestinget - 05.10.2016 

Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag:

«Tillegg:
Fylkestinget ber om sak der ein ser på ulike modellar for kontroll av kollektivreisande. Herunder 
bruk av eigne kontrollørar og kostnader knytt til det.»

Synnøve Lie Johannesen (R) sette fram slikt forslag:

«Tillegg:
Fylkestinget ber om at følgjande tiltak blir gjennomført for at det skal vere lettare for alle å kjøpe 
billett:
a) Det vert sett opp fleire billettautomatar rundt i heile fylket.
b) Skyss sin mobil-app skal kunne brukast i fylket og ikkje berre i sone 1.»

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken.
Oen sitt forslag fekk 45 røyster (A, Sp, SV, V, MDG, R, H) og vart vedteke.
Johannesen sitt forslag a) fekk 1 røyst (R) og fall.
Johannesen sitt forslag b) fekk 18 røyster (1A, MDG, V, SV, R, Frp) og fall.

Vedtak

Fylkestinget ber fylkesrådmannen arbeide vidare med prosjekt redusert sniking i kollektivtransporten i 
tråd med dei framlagte rammene for prosjektet.

Fylkestinget ber om sak der ein ser på ulike modellar for kontroll av kollektivreisande. Herunder bruk av 
eigne kontrollørar og kostnader knytt til det.

PS 78/16 Kostnader for bussar i kø i Bergensområdet

Forslag til innstilling

1. Fylkesutvalet ber om å få lagt fram ei eige sak om status i arbeidet med relevante framkomsttiltak, 
som vist i kollektivstrategiens handlingsprogram 2016-2019, punkt 4.4 Strekningsvise analysar.

2. Tiltak for å få bussane fram er ein føresetnad for å nå vekstmåla for kollektivtrafikken. 
Fylkesutvalet ber difor om at tiltak for å få bussen fram blir prioriterte i utarbeiding av plan- og 
byggeprogram for Bergensprogrammet og i arbeidet med bymiljøavtale for Bergen.

Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.09.2016 

Det var 14 representantar til stades.

Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (Frp).

Innstilling til fylkesutvalet

1. Fylkesutvalet ber om å få lagt fram ei eiga sak om status i arbeidet med relevante framkomsttiltak, 
som vist i kollektivstrategiens handlingsprogram 2016-2019, punkt 4.4 Strekningsvise analysar.

2. Tiltak for å få bussane fram er ein føresetnad for å nå vekstmåla for kollektivtrafikken. 
Fylkesutvalet ber difor om at tiltak for å få bussen fram blir prioriterte i utarbeiding av plan- og 
byggeprogram for Bergensprogrammet og i arbeidet med bymiljøavtale for Bergen. 



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.09.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkesutvalet ber om å få lagt fram ei eiga sak om status i arbeidet med relevante framkomsttiltak, 
som vist i kollektivstrategiens handlingsprogram 2016-2019, punkt 4.4 Strekningsvise analysar.

2. Tiltak for å få bussane fram er ein føresetnad for å nå vekstmåla for kollektivtrafikken. 
Fylkesutvalet ber difor om at tiltak for å få bussen fram blir prioriterte i utarbeiding av plan- og 
byggeprogram for Bergensprogrammet og i arbeidet med bymiljøavtale for Bergen. 

Saksprotokoll i fylkestinget - 05.10.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkesutvalet ber om å få lagt fram ei eiga sak om status i arbeidet med relevante framkomsttiltak, 
som vist i kollektivstrategiens handlingsprogram 2016-2019, punkt 4.4 Strekningsvise analysar.

2. Tiltak for å få bussane fram er ein føresetnad for å nå vekstmåla for kollektivtrafikken. 
Fylkesutvalet ber difor om at tiltak for å få bussen fram blir prioriterte i utarbeiding av plan- og 
byggeprogram for Bergensprogrammet og i arbeidet med bymiljøavtale for Bergen. 

PS 79/16 Sal av aksjar i AS Strandgaten 196 og overdraging av leigerett

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget godkjenner sal av Hordaland fylkeskommune sine 30 aksjar i AS Strandgaten 196 til 
Vestbo BBL, samt overdraging av leigeretten og obligasjonsinnskotet, for ein samla sum på 
kr 30 mill. 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere salsavtale i samsvar med punkt 1.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.09.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget godkjenner sal av Hordaland fylkeskommune sine 30 aksjar i AS Strandgaten 196 til 
Vestbo BBL, samt overdraging av leigeretten og obligasjonsinnskotet, for ein samla sum på 
kr 30 mill. 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere salsavtale i samsvar med punkt 1.

Saksprotokoll i fylkestinget - 04.10.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkestinget godkjenner sal av Hordaland fylkeskommune sine 30 aksjar i AS Strandgaten 196 til 
Vestbo BBL, samt overdraging av leigeretten og obligasjonsinnskotet, for ein samla sum på 
kr 30 mill.
 

2. Fylkesrådmannen får fullmakt til å signere salsavtale i samsvar med punkt 1.



PS 80/16 Finansrapport 2. tertial 2016

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2016 til orientering.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.09.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2016 til orientering.

Saksprotokoll i fylkestinget - 05.10.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak
Fylkestinget tek finansrapporten for 2. tertial 2016 til orientering.

PS 81/16 Tertialrapport pr. august 2016 - rekneskapsrapport.

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering.

2. Budsjettet for 2016 vert endra slik:

a) Driftsbudsjettet

    Meirutg./ Mindreutg./
 Stad Art Tekst mindreinnt. meirinnt.
10 130 500  00 10110 Eigedomsseksjonen, løn 1 000 000  
10 130 500 00 11000 Eigedomsseksjonen, andre driftsutg. 1 500 000  
10 310 220 00 13700 Bilruter  24 320 000
10 320 100 00 11000 Bybaneanlegg Kokstad 1 500 000  
10 400 712 00 14500 Den kulturelle spaserstokken 3 000 000  
10 560 200 00 11000 TK Vest 6 000 000  
10 600 780 00 14700 Lærlingtilskot 2 449 000  
10 700 200 00 18000 Rammetilskot 21 871 000  
10 710 100 00 15000 Renter  13 000 000
    37 320 000 37 320 000

b) Investeringsbudsjettet

      Meirutg./ Mindreutg./
 Stad Art  Prosjekt Tekst mindreinnt. meirinnt.
10 300 270 00 02301 00 00010 Bussanl. Sunnhordland  20 000 000
10 300 270 00 02301 00 00013 Terminalar/sjåførfasilitetar  4 000 000

10 300 270 00 02850 00 00011
Kjøp av 
Nonneseterterminalen 20 000 000  

10 300 270 00 07000 00 00011 Refusjon frå staten  15 000 000
   
10 300 420 00 02301 00 07602 Fylkesveginvesteringar  163 000 000
10 300 420 00 07700 00 07602 Bompengar 97 700 000  
   



10 310 235 00 02100 00 07803 Bybanen - vogner 105 700 000  
10 320 075 00 02301 00 07902 Bybanen - byggjesteg 3 100 000 000  
10 320 075 00 02301 00 07904 Bybanen - byggjesteg 4  100 000 000
   
10 617 020 00 02301 00 06034 Tertnes vgs.  35 000 000
10 632 020 00 02301 00 06028 Nye Voss vgs.  10 000 000
10 638 020 00 02301 00 06029 Åsane vgs.  20 000 000
   
10 740 020 00 05290 00 07110 Kjøp aksjar (tomteselsk.) 12 300 000  
10 777 020 00 01000 00 05800 Profilering eigedomar  3 000 000
10 777 021 00 02301 00 03000 Rehabilitering/ombygging 10 000 000  
   
10 790 100 00 09100 00 09979 Bruk av lån 9 300 000  
10 790 100 00 09400 00 09979 Bruk av disposisjonsfond  34 000 000
10 790 110 00 07290 00 09979 Momskompensasjon 49 000 000  
      404 000 000 404 000 000

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.09.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering.

2. Budsjettet for 2016 vert endra slik:

a) Driftsbudsjettet

    Meirutg./ Mindreutg./
 Stad Art Tekst mindreinnt. meirinnt.
10 130 500  00 10110 Eigedomsseksjonen, løn 1 000 000  
10 130 500 00 11000 Eigedomsseksjonen, andre driftsutg. 1 500 000  
10 310 220 00 13700 Bilruter  24 320 000
10 320 100 00 11000 Bybaneanlegg Kokstad 1 500 000  
10 400 712 00 14500 Den kulturelle spaserstokken 3 000 000  
10 560 200 00 11000 TK Vest 6 000 000  
10 600 780 00 14700 Lærlingtilskot 2 449 000  
10 700 200 00 18000 Rammetilskot 21 871 000  
10 710 100 00 15000 Renter  13 000 000
    37 320 000 37 320 000

b) Investeringsbudsjettet

      Meirutg./ Mindreutg./
 Stad Art  Prosjekt Tekst mindreinnt. meirinnt.
10 300 270 00 02301 00 00010 Bussanl. Sunnhordland  20 000 000
10 300 270 00 02301 00 00013 Terminalar/sjåførfasilitetar  4 000 000

10 300 270 00 02850 00 00011
Kjøp av 
Nonneseterterminalen 20 000 000  

10 300 270 00 07000 00 00011 Refusjon frå staten  15 000 000
   
10 300 420 00 02301 00 07602 Fylkesveginvesteringar  163 000 000
10 300 420 00 07700 00 07602 Bompengar 97 700 000  
   
10 310 235 00 02100 00 07803 Bybanen - vogner 105 700 000  
10 320 075 00 02301 00 07902 Bybanen - byggjesteg 3 100 000 000  



10 320 075 00 02301 00 07904 Bybanen - byggjesteg 4  100 000 000
   
10 617 020 00 02301 00 06034 Tertnes vgs.  35 000 000
10 632 020 00 02301 00 06028 Nye Voss vgs.  10 000 000
10 638 020 00 02301 00 06029 Åsane vgs.  20 000 000
   
10 740 020 00 05290 00 07110 Kjøp aksjar (tomteselsk.) 12 300 000  
10 777 020 00 01000 00 05800 Profilering eigedomar  3 000 000
10 777 021 00 02301 00 03000 Rehabilitering/ombygging 10 000 000  
   
10 790 100 00 09100 00 09979 Bruk av lån 9 300 000  
10 790 100 00 09400 00 09979 Bruk av disposisjonsfond  34 000 000
10 790 110 00 07290 00 09979 Momskompensasjon 49 000 000  
      404 000 000 404 000 000

Saksprotokoll i fylkestinget - 05.10.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Fylkestinget tek tertialrapporten til orientering.

2. Budsjettet for 2016 vert endra slik:

a) Driftsbudsjettet

    Meirutg./ Mindreutg./
 Stad Art Tekst mindreinnt. meirinnt.
10 130 500  00 10110 Eigedomsseksjonen, løn 1 000 000  
10 130 500 00 11000 Eigedomsseksjonen, andre driftsutg. 1 500 000  
10 310 220 00 13700 Bilruter  24 320 000
10 320 100 00 11000 Bybaneanlegg Kokstad 1 500 000  
10 400 712 00 14500 Den kulturelle spaserstokken 3 000 000  
10 560 200 00 11000 TK Vest 6 000 000  
10 600 780 00 14700 Lærlingtilskot 2 449 000  
10 700 200 00 18000 Rammetilskot 21 871 000  
10 710 100 00 15000 Renter  13 000 000
    37 320 000 37 320 000

b) Investeringsbudsjettet

      Meirutg./ Mindreutg./
 Stad Art  Prosjekt Tekst mindreinnt. meirinnt.
10 300 270 00 02301 00 00010 Bussanl. Sunnhordland  20 000 000
10 300 270 00 02301 00 00013 Terminalar/sjåførfasilitetar  4 000 000

10 300 270 00 02850 00 00011
Kjøp av 
Nonneseterterminalen 20 000 000  

10 300 270 00 07000 00 00011 Refusjon frå staten  15 000 000
   
10 300 420 00 02301 00 07602 Fylkesveginvesteringar  163 000 000
10 300 420 00 07700 00 07602 Bompengar 97 700 000  
   
10 310 235 00 02100 00 07803 Bybanen - vogner 105 700 000  
10 320 075 00 02301 00 07902 Bybanen - byggjesteg 3 100 000 000  
10 320 075 00 02301 00 07904 Bybanen - byggjesteg 4  100 000 000
   



10 617 020 00 02301 00 06034 Tertnes vgs.  35 000 000
10 632 020 00 02301 00 06028 Nye Voss vgs.  10 000 000
10 638 020 00 02301 00 06029 Åsane vgs.  20 000 000
   
10 740 020 00 05290 00 07110 Kjøp aksjar (tomteselsk.) 12 300 000  
10 777 020 00 01000 00 05800 Profilering eigedomar  3 000 000
10 777 021 00 02301 00 03000 Rehabilitering/ombygging 10 000 000  
   
10 790 100 00 09100 00 09979 Bruk av lån 9 300 000  
10 790 100 00 09400 00 09979 Bruk av disposisjonsfond  34 000 000
10 790 110 00 07290 00 09979 Momskompensasjon 49 000 000  
      404 000 000 404 000 000

PS 82/16 Prosjekt produksjonsskule i Hardanger  - "Produksjonsskule som tiltak 
mot utanforskap og fråfall i vidaregåande opplæring"

Forslag til innstilling

1. Av tilrådingane frå moglegheitsstudiet på Hjeltnes vil Hordaland fylkeskommune prioritera 
produksjonsskule.

2. Produksjonsskule på Hjeltnes skal byggja på prosjektskissa "Produksjonsskule som tiltak mot 
utanforskap og fråfall i vidaregåande opplæring"
.

3. Det vert lagt til grunn ein prosjektperiode på fire år.

4. Det er ein føresetnad for oppstart at prosjektet får status som nasjonalt pilotprosjekt og får 
statleg tilskot på 9 mill. kroner eller meir per år i prosjektperioden. Hordaland fylkeskommune sitt 
økonomiske bidrag vert i så fall om lag 5 mill. kroner årleg til drift. Oppstart av produksjonsskule 
føreset mindre investeringar i verkstader og bygg. 

5. For å få på plass kvalitetssikra kunnskap om vilkår for produksjonsskuleverksemda og korleis 
produksjonsskule fungerer som tiltak mot fråfall og utanforskap, skal Rokkan-senteret 
gjennomføra ei brei kvalitativ og kvantitativ undersøking av moglegheiter og hindringar for 
produksjonsskular som tiltak både i sentrale strøk og i distrikta.

Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 07.09.2016 

Emil Gadolin, A, sette fram slikt forslag på vegner av A, R, SV, Sp, KrF, MDG, V, H og Frp:

«Utvalet ønskjer ikkje å ta ei avgjerd som forskotterer utfallet av handsaminga av 
skulebruksplanen, og ønskjer at skulebruksplanen og PS 73/16 vert handsama og sett i 
samanheng. 

Saka vert sendt vidare til fylkesutvalet.»

Røysting
Fylkesrådmannen si innstilling fekk ingen røyster og fall.
Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet.

Innstilling til fylkesutvalet

Utvalet ønskjer ikkje å ta ei avgjerd som forskotterer utfallet av handsaminga av skulebruksplanen, og 
ønskjer at skulebruksplanen og PS 73/16 vert handsama og sett i samanheng. 

Saka vert sendt vidare til fylkesutvalet.



Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.09.2016 

Fylkesordføraren la fylkesrådmannen sitt forslag til grunn for debatten og røystinga.

Roald Kvamme (A) sette på vegner av A, SV, Sp og KrF fram slikt forslag:

«Tillegg til fylkesrådmannen sitt forslag, nytt punkt 6:
Dersom ein ikkje får innvilga søknad om støtte frå departementet, skal saka tilbake til politisk 
handsaming.»

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk 12 røyster (A, SP, KrF, SV, MDG, V, Frp) og vart vedteke som 
innstilling til fylkestinget.
Kvamme sitt forslag fekk 12 røyster (A, SP, KrF, SV, MDG, V, Frp) og vart vedteke som innstilling til 
fylkestinget.
Innstillinga frå utval for opplæring og helse fekk 3 røyster (H) og fall.

Innstilling til fylkestinget

1. Av tilrådingane frå moglegheitsstudiet på Hjeltnes vil Hordaland fylkeskommune prioritera 
produksjonsskule.

2. Produksjonsskule på Hjeltnes skal byggja på prosjektskissa "Produksjonsskule som tiltak mot 
utanforskap og fråfall i vidaregåande opplæring".

3. Det vert lagt til grunn ein prosjektperiode på fire år.

4. Det er ein føresetnad for oppstart at prosjektet får status som nasjonalt pilotprosjekt og får statleg 
tilskot på 9 mill. kroner eller meir per år i prosjektperioden. Hordaland fylkeskommune sitt 
økonomiske bidrag vert i så fall om lag 5 mill. kroner årleg til drift. Oppstart av produksjonsskule 
føreset mindre investeringar i verkstader og bygg.

5. For å få på plass kvalitetssikra kunnskap om vilkår for produksjonsskuleverksemda og korleis 
produksjonsskule fungerer som tiltak mot fråfall og utanforskap, skal Rokkan-senteret 
gjennomføra ei brei kvalitativ og kvantitativ undersøking av moglegheiter og hindringar for 
produksjonsskular som tiltak både i sentrale strøk og i distrikta.

6. Dersom ein ikkje får innvilga søknad om støtte frå departementet, skal saka tilbake til politisk 
handsaming.

Saksprotokoll i fylkestinget - 05.10.2016 

Røysting
Innstillinga fekk 38 røyster (A, KrF, Sp, SV, R, V, MDG) og vart vedteken.

Vedtak

1. Av tilrådingane frå moglegheitsstudiet på Hjeltnes vil Hordaland fylkeskommune prioritera 
produksjonsskule.

2. Produksjonsskule på Hjeltnes skal byggja på prosjektskissa "Produksjonsskule som tiltak mot 
utanforskap og fråfall i vidaregåande opplæring".

3. Det vert lagt til grunn ein prosjektperiode på fire år.

4. Det er ein føresetnad for oppstart at prosjektet får status som nasjonalt pilotprosjekt og får statleg 
tilskot på 9 mill. kroner eller meir per år i prosjektperioden. Hordaland fylkeskommune sitt 
økonomiske bidrag vert i så fall om lag 5 mill. kroner årleg til drift. Oppstart av produksjonsskule 
føreset mindre investeringar i verkstader og bygg.

5. For å få på plass kvalitetssikra kunnskap om vilkår for produksjonsskuleverksemda og korleis 
produksjonsskule fungerer som tiltak mot fråfall og utanforskap, skal Rokkan-senteret 
gjennomføra ei brei kvalitativ og kvantitativ undersøking av moglegheiter og hindringar for 



produksjonsskular som tiltak både i sentrale strøk og i distrikta.

6. Dersom ein ikkje får innvilga søknad om støtte frå departementet, skal saka tilbake til politisk 
handsaming.

PS 83/16 Verksemdstrategi for Hordaland fylkeskommune

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek verksemdstrategi for Hordaland fylkeskommune til etterretning.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.09.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget tek verksemdstrategi for Hordaland fylkeskommune til etterretning.

Saksprotokoll i fylkestinget - 05.10.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

Fylkestinget tek verksemdstrategi for Hordaland fylkeskommune til etterretning.

PS 84/16 Godtgjersle til folkevalde - justering av satsane i 2016

Forslag til innstilling

Fylkestinget godkjenner at godtgjerslene for politisk arbeid vert auka med 2,4 % pr. 1. mai 2016 og at 
utrekningsgrunnlaget for politiske verv vert fastsett til kr 890 000,-.

Satsane for tapt arbeidsforteneste og møtegodtgjersle vert auka med 2,4 %.

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.09.2016 

Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget.

Innstilling til fylkestinget

Fylkestinget godkjenner at godtgjerslene for politisk arbeid vert auka med 2,4 % pr. 1. mai 2016 og at 
utrekningsgrunnlaget for politiske verv vert fastsett til kr 890 000,-.

Satsane for tapt arbeidsforteneste og møtegodtgjersle vert auka med 2,4 %.

Saksprotokoll i fylkestinget - 04.10.2016 

Solbjørg Marjala (R) sette fram slikt forslag:

«Behandling av saka vert utsett til i morgon, 5. oktober.»

Røysting (forslaget om utsetjing)
Marjala sitt forslag fekk 9 røyster (R, Frp, 1A) og fall.

Solbjørg Marjala (R) sette fram slikt forslag:

«Fylkestinget ønskjer ikkje å heva satsane til dei folkevalde.»



Røysting (saka)
Innstillinga vart vedteken med 51 røyster mot 6 røyster (R, SV, 2MDG) for Marjala sitt forslag

Vedtak

Fylkestinget godkjenner at godtgjerslene for politisk arbeid vert auka med 2,4 % pr. 1. mai 2016 og at 
utrekningsgrunnlaget for politiske verv vert fastsett til kr 890 000,-.

Satsane for tapt arbeidsforteneste og møtegodtgjersle vert auka med 2,4 %.

PS 85/16 Søknad om fritak

Forslag til innstilling

1. Henriette Tyse Nygård får permisjon frå vervet som varamedlem i utvalet for kultur, idrett og 
regional utvikling i tida frå august 2016 til og med september 2017.

2. For den tida Henriette Tyse Nygård har permisjon gjer fylkestinget slike val:
Varamedlem i utvalet for kultur, idrett og regional utvikling: ..............................................................

Saksprotokoll i valnemnda - 22.09.2016 

Benthe Bondhus, Sp, fremja slikt forslag:

«Benthe Bondhus vert vald som varamedlem i utvalet for kultur, idrett og regional utvikling.»

Røysting
Fylkesrådmannen si innstilling med Bondhus sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling til fylkestinget

1. Henriette Tyse Nygård får permisjon frå vervet som varamedlem i utvalet for kultur, idrett og 
regional utvikling i tida frå august 2016 til og med september 2017.

2. For den tida Henriette Tyse Nygård har permisjon gjer fylkestinget slike val:
Varamedlem i utvalet for kultur, idrett og regional utvikling: Benthe Bondhus, Sp

Saksprotokoll i fylkestinget - 04.10.2016 

Innstillinga vart samrøystes vedteken.

Vedtak

1. Henriette Tyse Nygård får permisjon frå vervet som varamedlem i utvalet for kultur, idrett og 
regional utvikling i tida frå august 2016 til og med september 2017.

2. For den tida Henriette Tyse Nygård har permisjon gjer fylkestinget slike val:
Varamedlem i utvalet for kultur, idrett og regional utvikling: Benthe Bondhus, Sp



PS 86/16 Ymse

Saksprotokoll i fylkestinget - 04. og 05.10.2016 

SAKSBEHANDLING

Sakene vart behandla i slik rekkjefølgje:
a) 4. oktober: PS 87/16, 69-71/16, 76/16, 79/16, 84-85/16, 72/16.
b) 5. oktober: PS 74-75/16, 77-78/16, 80-82/16, 73/16, 83/16.

OPNING AV FYLKESTINGET – 04.10.2016

Til å skriva under møteboka saman med fylkesordføraren vart Anne Beth Njærheim og Helge Nævdal 
valde.

Fylkesordføraren gjorde framlegg om at møteboka vert godkjend av fylkesordføraren og dei som vart 
oppnemnde til å skriva under møteboka. Fylkestinget slutta seg til dette.

Det var kulturinnslag ved Bergen internasjonale filmfestival (BIFF) v/Tor Fosse, som viste kortfilmen 
«The Commitee».

Fylkesordføraren heldt opningstalen sin til fylkestinget.

Fylkesrådmannen heldt sin tale.

ORDSKIFTET ETTER TALANE

Etter talane var det ordskifte. 9 representantar hadde ordet.

I samband med ordskiftet sette Aud Karin Oen (SV) fram slikt forslag til uttale:

«Hordaland fylkesting krev bymiljøavtalen på plass no!
Det hastar å koma i gong med utbygging av bybana både mot nord og vest! Trondheim er 
ferdigforhandla og Oslo/Akershus er komen i gong. Hordaland fylkesting fryktar at forseinkinga 
skal ramme framdrifta i bybaneprosjektet, både med tanke på statsbudsjettet for 2018 og den 
nye nasjonale transportplanen som skal vedtakast neste år.

Arbeidet med å få på plass lokale finansieringsmodellar må gå parallelt med framforhandlinga 
av bymiljøavtalen.»

Fylkestinget tok stilling til om forslaget skulle realitetsbehandlast på slutten av tingsetet.

Fylkestinget vedtok samrøystes å realitetsbehandle forslaget.

Røysting
Oen sitt forslag vart vedteke mot 19 røyster (H, Frp).

Vedtak

Uttale: Hordaland fylkesting krev bymiljøavtalen på plass no!
Det hastar å koma i gong med utbygging av bybana både mot nord og vest! Trondheim er 
ferdigforhandla og Oslo/Akershus er komen i gong. Hordaland fylkesting fryktar at forseinkinga skal 
ramme framdrifta i bybaneprosjektet, både med tanke på statsbudsjettet for 2018 og den nye nasjonale 
transportplanen som skal vedtakast neste år.

Arbeidet med å få på plass lokale finansieringsmodellar må gå parallelt med framforhandlinga av 
bymiljøavtalen.



PRESENTASJON AV UNGDOMMENS FYLKESUTVAL – 05.10.2016

Følgjande medlemer i ungdommens fylkesutval møtte fylkestinget:
 Vegard Kleppe, leiar
 Oda Mo Eikefet, nestleiar
 Sunniva Framnes
 Maud Marie Thorbjørnsen
 Silje Nordal
 Martin Virkesdal Jonsterhaug

PS 87/16 Nyval til styret for Hordaland Teater

Forslag til innstilling

1. Fylkestinget gjer slikt framlegg om styreleiar for Hordaland Teater:

........................................................................................................

2. Fylkestinget gjer slikt framlegg om eitt styremedlem for Hordaland Teater:

....................................................................................................................

Saksprotokoll i valnemnda - 04.10.2016 

Mona Røsvik Strømme, H, sette fram slikt forslag:

«Ny styreleiar: Pål Lorentzen
Nytt styremedlem: Ragnhild Stolt-Nielsen»

Røysting
Strømme sitt forslag vart samrøystes vedteke.

Innstilling til fylkestinget
 
Ny styreleiar: Pål Lorentzen
Nytt styremedlem: Ragnhild Stolt-Nielsen

Saksprotokoll i fylkestinget - 04.10.2016 

Torgeir Toppe (A) stilte spørsmål om han var ugild fordi han er regionkonsulent i 
Voksenopplæringsforbundet Hordaland, som er deleigar av Hordaland Teater. Toppe gjekk frå under 
vurderinga av spørsmålet om han var ugild. Fylkestinget vedtok med 37 røyster (A, 2V, MDG, R, 11H) at 
Torgeir Toppe var ugild, jf. forvaltningslova § 6, 2. ledd. 
 
Torgeir Toppe gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 56 representantar til stades.

Røysting
Innstillinga vart samrøystes vedteken

Vedtak

1. Fylkestinget gjer slikt framlegg om styreleiar for Hordaland Teater: 
Pål Lorentzen

2. Fylkestinget gjer slikt framlegg om eitt styremedlem for Hordaland Teater: 
Ragnhild Stolt-Nielsen


